
Gostynin, 17 maja 2018r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

 

Zapraszam na XLIII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 25 maja 2018r. o 
godz. 9.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 
bezrobocia w Gminie Gostynin. 

5. Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2017r. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok: 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 
przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2017 
rok, wraz z informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

- dyskusja 

- głosowanie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok, 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

- dyskusja, 

- głosowanie. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz  Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2017. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały nr 253/XXXIX/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały nr 254/XXXIX/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2018. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Klusek, gmina Gostynin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Statutu Gminy Gostynin. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów, a także liczby punktów możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria przy 
rekrutacji do punktów przedszkolnych, oddziałów przedszkolnych i klas pierwszych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Gostynin. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały nr 305/XXXVIII/2013 z dnia 30 grudnia 2013 
r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu Stypendium Gminy Gostynin dla najzdolniejszych 
uczniów”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr 204/XXXIV/2017 Rady Gminy Gostynin z 
dnia 31 sierpnia 2017r. w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej nr 5 w Białotarsku 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie z/s w Solcu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze przetargu ograniczonego gruntów rolnych 
stanowiących działkę nr 86 o pow. 0,72 ha we wsi Gaśno gm. Gostynin. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów komunalnych 
stanowiących część działki nr 113 o pow. 15m2 we wsi Lucień gm. Gostynin. 

19. Podęcie uchwały w sprawie: wykupu gruntów stanowiących działkę nr 74/4 o pow. 0,1000 
ha położonej na terenie wsi Solec gm. Gostynin z przeznaczeniem na parking przy szkole 
podstawowej w Solcu gm. Gostynin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie własności nieruchomości. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr 275/XLI/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 
9 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Gostynin na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr 280/XLII/2018 Rady Gminy Gostynin z 
dnia 6 kwietnia 2018 r. w sprawie podziału Gminy Gostynin na obwody głosowania. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 
roku w sprawie poboru w formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 
nieruchomości oraz powołania inkasentów. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie: dopłaty do ceny 1m3 odprowadzanych ścieków. 

25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 

26. Wyrażenie stanowiska w sprawie przystąpienia Gminy Mała Wieś do Związku Gmin 



Regionu Płockiego. 

27. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

28.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

29.  Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji. 

30.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

31.  Zakończenie obrad Sesji.  

     

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2017r., poz. 1875, 2232, z 2018r. 
poz. 130) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach 
organów gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XLIII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 25 maja 2018 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

5. Prawnik – Konrad Wypych 

6. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 

7. Prezes ZK - Paweł Czarnecki 

8. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

9. Dyrektor PUP – Elżbieta Tyszkiewicz 

10. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

11. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

12. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 9.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 3 interpelacje: 

Panie Wójcie dwie sprawy chciałbym poruszyć, wcześniej już do urzędu się zwracałem, ale skutek 

jest mierny 

1. Pierwsza interpelacja będzie dotyczyła drogi w Zaborowie Starym w roku ubiegłym został 

wykonany drugi etap, w roku 2016 pierwszy etap drogi, utwardzono tą drogę i teraz nie rozumie, 

bo ja zgłaszałem wielokrotnie to już, znak niebezpieczny zakręt, chyba przed miesiącem już 

zgłaszałem. Znak został totalnie zniszczony, leży w polu, co więcej informacje otrzymałem taką, że 

pracownik był oglądał to i nawet tego znaku nie zabezpieczył. Ten znak leży do dnia dzisiejszego. 

Drugi znak, to jest znak, który stoi na zakończeniu pierwszego odcinka, to jest zmiana nawierzchni. 

Nikt się nie pokusił przez rok czasu, żeby ten znak usunąć, albo go przenieść. Znak nowy się 

pojawił w odpowiednim miejscu, tylko nie zdjęto tego znaku. Ocena mieszkańców jest zła w tym 

przypadku, to są drobne rzeczy, ale mają wpływ na wizerunek Urzędu. Dodatkową rzeczą, 

prosiłem, żeby ustawić tam znaki ograniczające tonaż. Zrobiła sobie firma skrót, tam jeżdżą łódki 



ze żwirem, efektem czego, może nie bezpośrednio, ale pośrednio stało się zarwanie mostu. Ten 

most dzisiaj wygląda, no był tam nowy asfalt założony, przyjechał ZK połupał do reszty, wsypał 

tam gruz, jest to nieoznakowane, trochę moim zdaniem jest to niebezpieczne, bo zrobiło się 

wywyższenie z gruzu po prostu, jeżeli ktoś nie zauważy, to go bardzo to podbija do góry. Dlatego 

proszę, żeby zając się tymi sprawami. I ewentualnie zapytanie takie mam, czy ten most będzie w 

jakiś sposób odbudowany? Czy ta nawierzchnia będzie odtworzona, bitumiczna? 

2. Druga moja interpelacja dotyczy drogi w Zaborowie Nowym, od wielu lat gmina, ja zwracałem 

na to uwagę, równała drogę, która tak naprawdę nie była drogą, tylko była działką prywatną i to w 

zupełnym oddaleniu od.. zupełnie innym miejscu niż przebiega droga. Tak to się stało, w tym roku 

też została ta droga wyrównana. Ta może sprawa, ale też miała miejsce inna też sprawa, a efektem 

tego było to, że Pan który był właścicielem tej działki, zagrodziła, wykopał rowy i w związku z tym 

ja wnosiłem wcześniej, ale widzę, ze też w tym kierunku się nic nie dzieje. Ja proszę, żeby 

odtworzyć drogę, która jest rzeczywistą drogą gminną. Ja wiem, że ona przez wiele lat nie była 

uczęszczana, bo tam właśnie wszyscy łącznie z Urzędem myśleli, że droga jest w innym miejscu. 

Teraz nie ma dojazdu do pól, do działek i ja proszę, żeby tą drogę odtworzyć, ta właściwą. 

3. czy już został uruchomiona maszyna do cięcia traw? W tym roku te trawy urosły bardzo 

wysokie, szczególnie przy drogach asfaltowych naszych, przy gruntowych też, wygląda to tak źle, 

że jechałem wczoraj drogą, która.., no jest asfalt mamy nie za szeroki, zaraz jak się kończy asfalt 

są, no powyżej może metra sięgające trawy. Czy już został uruchomiony ten sprzęt w ZK, czy 

zostało to zlecone?  

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja bym chciała tylko przypomnieć sprawę z wczoraj odnośnie tablicy 

informacyjnej w Stefanowie, która została zniszczona. 

2. I tą dziurę jeszcze raz ponownie przypomnieć. 

3. I zapytać, kiedy ewentualnie można by było liczyć na skrzyżowanie, żeby można było wziąć 

jakiegoś geodetę, żeby można było dać temu Panu odpowiedź, chodzi o to skrzyżowanie w 

Stefanowie, kiedy można byłoby ewentualnie coś zacząć tam robić, żeby mógł sobie ogrodzić tą 

działkę, żeby nie kolidować mieszkańcom przejazdu?  

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 3 interpelacje: 

1. Ja też chciałbym ponowić swoje interpelacje odnośnie znaków z numerami posesji w Zuzinowie, 

zgłaszałem kilkakrotne to już pewnie i w tamtym roku i od początku tego roku, no i do tej pory jest 

nieustawiona tablica. Tam była tablica, ale została zniszczona w wyniku wypadku samochód w nią 

uderzył.  

2. Druga interpelacja Panie Wójcie, ja już nie wiem, co odpowiadać mieszkańcom i Sołtysom 

odnośnie zjazdu na Górkach Drugich? Już nie wiem, czy nie ma wykonawcy, czy dokumentacja 

jest niekompletna? Bo przewijają się dwa tematy, albo nie ma kompletnej dokumentacji, albo nie 

ma kto tego wykonać. Proszę o jakieś wyjaśnienie szczegółowe tego. 

3. Kolejna sprawa, to do Pana Prezesa też o te pobocza w Zuzinowie, żeby tak w miarę jak 

najszybciej zrobić, bo one się rozjechały, ten materiał, który był wysypany na pobocza znalazł się 

na środku asfaltu. To grozi niebezpieczeństwu przy hamowaniu, żeby nie było później problemów.  

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja tez chciałbym zgłosić wycinanie tych poboczy, bo u mnie w trzech sołectwach 

jest tak wszystko praktycznie pozarastane. Jak byłoby to robione, to prosiłbym tam u mnie też to 

powycinać. 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 2 interpelacje:  

1. Szanowni Państwo, myślę, że sprawa tych poboczy to jest oczywista, że trzeba to koszenie 

rozpocząć w całej gminie. 

2. Miałbym też taką uwagę, żeby zrobić taki objazd tych dróg, które były tak ratowane w 



momencie tego podtopienia największego, bo tam pewne dziury się powybijały, trzeba by to tak na 

bieżąco, już teraz jest sucho, wyrównać, i tak żeby to było już kompleksowo na całe lato. 

 

Radny Zygmunt Kieplin zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym zgłosić równanie dróg w Klusku, bo było uzgadniane, że mieli zrobić 

jak będą robić Białe i Antoniów, zrobią i Klusek, tam zrobili, na Klusku nie. Drogi do dnia 

dzisiejszego są niewyrównane po zimie. Ja z Panią Sylwią rozmawiałem powiedziała, że do 15 

maja będzie to zrobione. 

 

Radny Marek Kołodziejski zgłosił 3 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja w imieniu mieszkańców Sierakówka zgłaszam przepust pod asfaltem. 

2. Poprawę dróg tych, które nawoziliście tą ziemią, bo mnie Pan Hejner spotkał i powiedział, że 

takiego błota to on dawno nie widział na drodze, oni mają tam bardzo kiepsko. 

3. I kolejna sprawa uzupełnić nawierzchnię, bo się powybijały, kamieniem takim, co tam…, z 

resztą wy będziecie wiedzieli co tam zrobić. Pani Sołtys z Sierakówka na pewno was poprowadzi. 

Z resztą dała pisma i do was i do mnie, także oczekujemy jakiś działań. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 4 interpelacje:  

1. Ja mam pytanie do Pana Wójta, na jakim etapie jest inwestycja „Budowa nawierzchni na boisku 

w Solcu”? 

2. Chciałabym przypomnieć, bo ja w ubiegłym roku to zgłaszałam, myślę, że może są podjęte 

rozmowy odnośnie własności gruntów drogi Solec-Baby Dolne. Chciałabym to, żeby rozmawiał 

Urząd z właścicielami gruntów, żeby można było w przyszłym roku tą część nawierzchni drogi 

utwardzić asfaltem. 

3. Pytanie od mieszkańców, na jakim etapie jest budowa naszego budynku Urzędu Gminy? 

4. Również także chciałam zgłosić wycinanie poboczy na drogach gminnych. 

 

Radny Tomasz Lewandowski zgłosił 2 interpelacje:  

1. Panie Wójcie, w dbałości o dostęp do informacji wszystkich Radnych i jak gdyby potraktowanie 

nas Radnych poważnie, a tak naprawdę wniosku Klubu Radnych, z którego wynikała prośba do 

Pana Wójta o rzetelne sprawozdanie dotyczące realizacji inwestycji. Dostaliśmy, przynajmniej ja 

dostałem strzępek tak naprawdę takich raz informacji, z którego tak naprawdę niewiele można 

wyczytać. I naprawdę ta Pana oporność mnie przeraża, ponieważ, gdyby chciał Pan poinformować 

dobrze Radnych, to wydaje mi się, że Urzędnicy Pana są na takim etapie, żeby w tym Excelu, takie 

informacje Radnym przedstawić, że by pół tych interpelacji było mniej. Ja mam takie odczucie, że 

od nas Radnych wymaga Pan lojalności, która Pan gdzieś prezentuje, że Rade ma Pan przeciwko 

sobie, a z drugiej strony nic nie robi Pan w kierunku, żeby tą Radę przynajmniej, żeby rzetelnie 

poinformować. O to Pana prosiliśmy.  

2. Dla mnie na ten moment jest ważna informacja na jakim etapie jest realizacja umów zawartych z 

powiatem? A w szczególności projekt i budowa chodnika w Białotarsku? Bo mnie też to interesuje. 

Czy Państwo macie informacje, Państwo Radni, na jakim etapie są realizowane umowy z 

powiatem? Bo ja nie mam.  

Żebyśmy mogli solidnie wykonywać mandat Radnego we własnym terenie, my Radni musimy 

mieć rzetelna pełną informację. I o taka informację Pana prosimy, czy ona jest lepsza, gorsza, ale 

żeby była rzetelna. Bo mamy maj i nie wiemy nic. I to jest moje takie zapytanie do Pana Wójta, w 

imieniu, jako Przewodniczący, wszystkich Radnych, bo myślę, że wszystkim Radnym rzetelna 

informacja na temat realizacji inwestycji, których jest sporo, po prostu nam się należy.  

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałam zapytać, na jakim etapie są realizacje funduszy sołeckich, chodzi o 

wszystkie fundusze? I dlaczego jeśli było równanie to przy okazji nie zostały wykonane fundusze 

sołeckie? Znowu podobnie robimy kolejny rok. Myślę, że  fundusz sołecki nie został wykonany w 



Białem, a zostały drogi równane. Dziwi mnie to troszeczkę, że tak to robimy. Jeśli mamy dalej tak 

robić, to bardzo proszę. 

2. Chciałam też w Antoninowie, prosiłabym o znak z ograniczeniem prędkości. Począwszy tutaj od 

Antoninowa wyjeżdżając na drogę. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeśli Pan Wójt pozwoli, to ja się 

odniosę do tego sprawozdania, myślę, że w imieniu wszystkich Radnych, mieszkańców i sołtysów. 

Szanowni Państwo Radni budżet przyjęty na 2018 rok naprawdę przewiduje sporo inwestycji. 

Przyjmując ten budżet, jak gdyby, nie w sposób pisemny, ale w sposób taki po prostu 

dżentelmeński, prosiliśmy Pana Wójta, żeby do realizacji tych inwestycji przystąpił od razu. Mamy 

koniec maja i tak naprawdę z tego sprawozdania, z czego ja się bardzo cieszę jest podpisana tylko 

jedna umowa na inwestycje w Rębowie, gdzie był przygotowywany projekt już dawno. A Pan Wójt 

nawet za bardzo nie chce się z nami podzielić informacją na jakim etapie w tym sprawozdaniu jest 

reszta inwestycji. Prosiliśmy Pana Wójta, jako Radni, wzorem poprzedniego roku, żeby nie robić 

tego w błoto, zrobić to wcześniej. I przynajmniej ja mam sygnały, nie wiem, Pan Wójt powinien 

mieć bardziej precyzyjne, że niedługo się zakończy proces przetargowy na wykonawstwo, 

ponieważ firmy nie chcą brać na siebie już odpowiedzialności takiej jak w tamtym roku, żeby robić 

to w błoto, z czego byliśmy wszyscy niezadowoleni, Pan Wójt, co ja bardzo rozumiem. I teraz 

mamy tak naprawdę koniec maja i z tego sprawozdania oprócz jednej umowy i tak naprawdę 

działań administracyjnych Urzędu, które są naprawdę bardzo ważne, nie wynika nic więcej. Nie 

wiem, jak Państwo przyjmujecie to sprawozdanie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: wszystkie odcinki dróg, jeśli chodzi o drogi, które są 

newralgicznym punktem zażaleń, są zgłoszone w Starostwie, do niektórych są pewne uzupełnienia. 

Drogi, które nie mają żadnej kolizji z jakimś tam np. kablem energetycznym, telefonicznym itd. 

praktycznie będzie w przyszłym tygodniu  zgoda Starosta. Są odcinki dróg, gdzie są kolizje, które 

trzeba uzgadniać, które wymagają czasu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: kiedy były zgłoszone? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest tabela przygotowana, dzisiaj ją Państwu roześlemy. 

 

Do punktu 4-go. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 

bezrobocia w Gminie Gostynin. 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

Powiatowy Urząd Pracy w Gostyninie jest jednostką organizacyjną wchodzącą w skład powiatowej 

administracji zespolonej. Przy pomocy PUP wykonywane są zadania samorządu terytorialnego z 

zakresu polityki rynku pracy realizowane przez powiat gostyniński. Sytuacja kadrowa i finansowa 

PUP w Gostyninie. Na dzień 31 grudzień 2017r. stan zatrudnienia w PUP w Gostyninie wynosił 34 

osoby, 28 osób jest z wykształceniem wyższym, z wykształceniem policealnym i średnim 4 osoby, 

z wykształceniem średnim ogólnokształcącym mamy zatrudnione 2 osoby. W 2017 r. PUP w 

Gostyninie współpracował z Powiatową Radą Rynku Pracy, Prywatnymi Agencjami Zatrudnienia, 

firmami szkoleniowymi, szkołami, placówkami kształcenia dorosłych, uczelniami wyższymi, 

ochotniczymi hufcami pracy, z poradniami specjalistycznymi, szpitalami, przychodniami, z 

PEFRON-em, Policją, organami kontroli, z Sądami, z ZUS-em, z Ośrodkami Pomocy Społecznej, 

Urzędami Gmin, Urzędem Miasta, z warsztatami terapii zajęciowej, Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie, oraz z PUP z innych terenów. W okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2017 r. Dyrektor 

PUP w imieniu Starosty wydał 11.291 decyzji administracyjnych. Dwie decyzje zostały przekazane 

do Wojewody Mazowieckiego. Organ drugiej instancji jedną decyzję utrzymał w mocy, jedną 

decyzję uchylił do ponownego rozpatrzenia. W 2017 r. pracownicy PUP dokonali 565 kontroli 



zewnętrznych w zakresie prawidłowości wykonywania postanowień, umów cywilno-prawnych,  

zawartych z pracodawcami, instytucjami szkolącymi, bezrobotnymi w formie aktywizacji 

zawodowej. Na dzień 31 grudnia 2017r. w ewidencji PUP w Gostyninie pozostawało 2875 osób. W 

2017 roku wydano 7247 zaświadczeń, przyznano 234 dodatki aktywizacyjne. Formy pomocy jakie 

PUP proponuje dla wszystkich podmiotów gospodarczych, więc, w 2017r. były organizowane 

szkolenia grupowe, szkolenia na podstawie trójstronnych umów szkoleniowych, studia 

podyplomowe, prace interwencyjne, roboty publiczne, prace społecznie użyteczne, bony na 

zasiedlenie, jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej, wyposażenie lub 

doposażenie stanowiska pracy dla skierowanego bezrobotnego, jak również i staże. Może tutaj 

przejdę odnośnie terenu gminy, więc na dzień luty 2018r., z takich bieżących spraw powiem, z 

terenu gminy ogółem było zarejestrowanych 960 osób, w tym 511 kobiet. Widzimy cały czas, że 

jest spadek, w tym miesiącu z tego, co zdążyłam się zorientować około 200 osób jest mniej 

zarejestrowanych ogółem, jako powiatu, także jest ta tendencja spadkowa. Mamy ogromny 

problem też jako Urząd z osobami, które posiadają ten profil trzeci. Coraz częściej się zdarza, że są 

to osoby młode, bardzo młode, bo jeżeli jest to osoba do 30 roku życia, więc i ona nie jest gotowa 

podjąć pracę bez konkretnego wskazanego, można powiedzieć powodu, to jest to po prostu 

niepokojąca sytuacja. Ja wiem, że tutaj też ogromną rolę odegrał GOPS, ponieważ niestety te 500+ 

pewnie robi swoje, tak? Nie oszukujmy się, ponieważ taka młoda dziewczyna, która ma dwoje 

dzieci, to jak ona przyjdzie do Urzędu, to tylko przyjdzie po to, żeby się ubezpieczyć, żeby mieć tą 

pewność, że jak zachoruje to.., jeśli pobiera te 500+, to nie przyjdzie do nas pracować za tą 

najniższą krajową. To jest bolączka, bo na 2600osbó na dzień dzisiejszy zarejestrowanych jest 1260 

osób z trzecim profilem. Więc mówię to nie są osoby w wieku takim jak ja, o takim PESEL-u, lecz 

naprawdę są to ludzie dużo, dużo młodsi, tak 30 i powyżej 30 roku życia. I też chciałam tutaj 

podziękować za współpracę, bo ta nasza tutaj z Urzędem Gminy układa się dobrze, co ja mogę 

powiedzieć, tutaj Wójt korzysta ze staży, z robót publicznych, z tych tzw. „40-stek”. I tutaj Pani 

Kierownik GOPS-u też. Dziękuję bardzo. 

Radny Marek Balcerzak: 960 osób to jest duża liczba moim zdaniem, nie wiem, jaka jest liczba 

osób aktywnych zawodowo? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: 2600 osób ogółem. 

Radna Ewa Michalska: nie, 960 z naszego terenu. 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: ale ja mówię o gminie. 

Radny Marek Balcerzak: o gminie mówimy, ile osób jest zdolnych do pracy?  

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: ja zaraz sprawdzę, czy tutaj mam, tzn. może powiem o 

profilach, bo z tego można sobie przeanalizować. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: co to jest profil przede wszystkim? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: profil, to są trzy profile, te profile zostały tak jakby 

wprowadzone, od niedawna to u nas funkcjonuje. Państwo myślało, że to się sprawdzi, nie 

sprawdzi się. Powiem, na czym to polega, np. Pani Kowalska przychodzi, rejestruje się i jest 

kierowana do tak jakby.., jest to taki test, który pośrednik zadaje bezrobotnemu i bezrobotny 

odpowiada na pytania, jakie ma wykształcenie, jak się widzi na rynku i z tego testu, to co się 

przemiele ustala bezrobotnemu profil. Na dzień dzisiejszy są tak bezrobotni przeszkoleni, że 

przychodzą sami i nieraz jak zadaje się jemu pytanie oni już są w stanie odpowiedzieć na to pytanie 

piąte, ponieważ oni znają te testy na pamięć. I z tego wynika to, że mamy coraz więcej tego 

trzeciego profilu. A trzeci profil to jest taki profil, gdzie Urząd oprócz ubezpieczenia tej osobie nie 

może nic zaoferować, bo to jest wszystko zgodne z rozporządzeniem, z ustawami jakie nas obligują 

także my nic nie zrobimy, jeżeli osoba sama nie wyrazi chęci, żeby móc iść na staż i jest taki 

podział pierwszy profil, drugi profil, trzeci profil. I tak naprawdę w trzecim profilu mamy 1196 

osób, w drugim profilu mamy 1617 osób, a w pierwszym profilu mamy 21 osób. To jest tak na 

koniec marca.  

Radna Ewa Michalska: to są powiatowe dane? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tak to są powiatowe dane. 

Radna Ewa Michalska: a nas bardziej interesują gminne dane. 



Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. gminne czytałam wcześniej Pani Radna. 

Radna Ewa Michalska: no tak 960 osób bezrobotnych, 511 kobiet. Czyli 50% to jest gmina 

Gostynin. 

Radny Marek Balcerzak: czyli ja tylko rozumiem z tego, że to są osoby, które nie są zainteresowane 

pracą. 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: trzeci profil tak. 

Radny Szymon Szczypawka: czyli mamy tylko 21 osób, mamy takich, którym możemy zaoferować 

pracę? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. nie, nie, nie, pierwszy profil i drugi profil to jest taki 

profil gdzie możemy zaoferować wszystkie instrumenty jakie posiadamy na rynku, jakimi 

dysponujemy, łącznie z pracom. Ale jeszcze raz powtarzam, to jest prawie połowa, po prostu są 

podzieleni prawie, że połowa osób z trzecim profilem i połowa nieomalże osób z tym pierwszym i 

drugim profilem. Więc my jako Urząd nie mamy, tak naprawdę z kim pracować. Bo te osoby z 

trzeciego profilu są nietykalne i po prostu z nimi nic zrobić nie możemy. Daje im to prawo, prawo 

tak jakby stoi za nimi i my nie jesteśmy w stanie, jeżeli chcemy skierować na staż, to my po prostu 

nie możemy tego zaproponować, chyba, że namówimy, jakiś tam rzeczy naobiecujemy i dana osoba 

napisze do mnie podanie o zmianę profilu. Ale na dzień kiedy się zgłosi do Urzędu, to ona już jest 

tak przygotowana, że ona wie, jak ma odpowiadać u doradcy klienta, że jej ten profil wyjdzie. 

Wyjdzie jej na pewno trzeci minimum. Mieliśmy kiedyś taki przypadek, ze przyszedł kiedyś Pan po 

zakładzie karnym, który nigdy w życiu nie pracował i on się załapał do drugiego profilu, a przyszła 

Pani, która była z wykształceniem wyższym, po prostu poszukiwała pracy i jej akurat, nie wiem, w 

jaki sposób jest to mielone, wyszedł trzeci profil. My jako Urzędnicy nie mamy na to wpływu. A 

też nie wolno nam np. podpowiadać, jak ma ktoś mówić, tak, bo jeżeli ktoś przyjdzie z 

nastawieniem, że nie chce iść do pracy, więc my nie możemy kogoś zmusić do pracy, ponieważ był 

taki przypadek, nie będę mówiła, osoba, która przyszła i tak jakby same zasugerowałyśmy co 

powinna zrobić, to napisała na mnie skargę, bo ja zasugerowałam, co ma zrobić. Chciałyśmy Pani 

pomóc, no ale Pani zrozumiała inaczej.  

Radna Ewa Michalska: na czym polegają bony na zasiedlenie? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: bon na zasiedlenie, to jest taka forma, że jeżeli jest osoba 

zarejestrowana w PUP i na terenie innego województwa, powiatu, znajdzie pracę, to tak jakby 

Urząd tą formę może do niej skierować. Tylko ma na znalezienie tej pracy 6 miesięcy, musi się z 

tego wywiązać, musi do nas dostarczyć umowę, musi to być umowa, od której są odprowadzane 

składki, co najmniej najniższe wynagrodzenie, może pracować na ¾ etatu, ale jej wynagrodzenie 

musi być co najmniej najniższe. Musi posiadać żyrantów dwóch, w tej chwili to nie powiem jakie 

wynagrodzenie musza mieć żyranci, bo akurat w tym momencie nie wiem, ale dowiem się i 

poinformuje. 

Radna Ewa Michalska: jaka duża to jest kwota? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli musi być zabezpieczenie tej 

dotacji, tak? 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. na dzień dzisiejszy było to 7tys. zł, tyle osoba dostaje do 

ręki. To są takie formy dla młodych ludzi, najbardziej popularne, te dzieciaki nie wracają na rynek. 

Jeżeli ktoś wyjedzie do Warszawy, skorzysta z tego bonu, on naprawdę po tych 6 miesiącach nie 

wraca już do nas. W naszej ewidencji się nie znajduje. Sporadyczne są przypadki. My mamy 

zaostrzone bardziej kryteria, bo tak spojrzałam na Marka i mi się przypomniało, że właśnie z jego 

stron Pani chciała od nas i niestety ja po prostu w taki sposób tak jakby chciała pod stosować się, 

żeby się przemeldować do innego Urzędu, bo u nas jednak są żyranci, a w tych innych Urzędach 

np. w Płocku nie ma tych żyrantów, ale my zgodnie  z prawem też się zabezpieczamy, bo wiemy 

jakie jest życie. I zrezygnowała u nas i przemeldowała się do Płocka, dostała ten bon, tak myślę, że 

dostała. 

Radna Ewa Michalska: jeszcze mam jedno tylko pytanie, jaki duży jest zakres ofert pracy do 

waszego Urzędu? 

(Radny Piotr Piotrowski i Radny Mirosław Nowacki wyszli z sali posiedzenia) 



Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. tak, może powiem tak, każdy sobie zdaje sprawę, że na 

naszym rynku mamy bardzo mało pracodawców, każdy wie jaki jest ten rynek. 

Radna Ewa Michalska: ale ludzie szukają z dużych miast też.. 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. Ewa, jeśli ktoś zgłosi ofertę, to my ją realizujemy. 

Radna Ewa Michalska: ale pod tym kontem, czy dużo jest takich ofert pracy, konkretnych ofert? Bo 

wiemy o tym, że np. zakład pracy w Gostyninie, gdzie też nasi mieszkańcy pracują jest 

zlikwidowany i wiadomo, że, jeżeli ludzie zostają, są bezrobotni, to może z innych stron, z innych 

miast szuka ktoś tej pracy, jak dużo jest ofert pracy? 

(Radny Piotr Piotrowski wrócił na salę posiedzenia). 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: nie, innych ofert, które spływają z innych województw nie jest 

dużo. Nie jest dużo i także z naszych lokalnych rynków, nie ma dużo ofert. Nawet jeżeli 

pracodawcy chcą skorzystać z naszych instrumentów jakie posiadamy, to najczęściej się zdarza, że 

są to osoby…, rzadko tak jakby my sami… 

(Radny Mirosław Nowacki wrócił na salę posiedzenia). 

Radna Ewa Michalska: czyli znajduje i idzie do pracy. 

Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: sama osoba bezrobotna szuka sobie pracodawcę, pracodawca 

składa u nas wniosek i wtedy my na daną formę kierujemy tą osobę. Tak samo odbywa się i przy 

stażach. Można powiedzieć, że proporcjonalnie najwięcej tych staży my sami kierujemy, czyli 

jednak pracodawcy, no większy jest procent tych osób, gdzie Urząd sam kieruje. W tej chwili 

mamy bardzo dużo pracy, myślę, że teraz to jest w całej Polsce bardzo głośne, to są spraw związane 

z cudzoziemcami, jesteśmy zapakowani, bo należymy akurat do takiego regionu, gdzie Sanniki i 

tam dalej.., po prostu wszystko obcokrajowcy, dlatego, że Polacy tam nie chcą pracować. Jeszcze 

jak dojdzie cebula, to będzie bardzo ciężko. 

Radni sprawozdanie przyjęli 13 głosami za.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz opuściła salę posiedzenia) 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2017r. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Gmina Gostynin liczy 12 161 mieszkańców. W stosunku do poprzedniego roku widzimy spadek. 

(12 232 mieszkańców). W tym są 935 osoby bezrobotne na terenie gminy, tu również widzimy  

spadek osób bezrobotnych w stosunku do 2016 roku gdzie było zarejestrowanych  ogółem 1063 

osób. 

mieszkania komunalne – 74. 

liczba osób ubiegających się o mieszkanie komunalne z zasobów gminy wynosi 15, w roku 2016 

były 4 wnioski, mieszkań socjalnych jest 5, oczekujących na mieszkanie socjalne – 2 osoby. 

Na terenie gminy znajduje się 8 szkół oraz świetlice, brak jest żłobków. Liczba przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych przy szkołach wynosi 15. 

Liczba miejsc w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych wynosi 257. 

Znajduje się 1 szpital oraz 3 Podstawowe Zespoły Opieki Zdrowotnej. 

Dane o osobach korzystających z pomocy społecznej 

Dla 1011 osób udzielono pomocy i wsparcia w porównaniu do 2016 roku liczba ta wzrosła bowiem 

w poprzednim roku wynosiła 921. (wzrost liczby świadczeń pieniężnych)   

w tym osób długotrwale korzystających z pomocy społecznej było 658 osoby, w 2016 roku było 

523. 

Ogółem  przyznano 366 rodzinom świadczenia. 

Przyznano  świadczenia pieniężne dla 255 rodzin, w 2016 roku przyznano dla 329 rodzin. 

Świadczenia niepieniężne tą formą wsparcia objęto 327 osoby. Liczba ta zmalała w porównaniu do 

roku ubiegłego, gdyż w 2016 roku tą formą pomocy objętych było  604 osób. 

Przeprowadzono 569 wywiadów środowiskowych. Liczba ta zmalała gdyż w 2016 wynosiła 666. 

Powody udzielenia pomocy 



• ubóstwo w 2017 roku było 7 rodzin było objętych pomocą zaś w 2016 objętych pomocą 

były 22 rodziny korzystających z powodu ubóstwa. 

• bezrobocie Z tego powodu udzielono pomocy dla 250 rodzin liczba ta zmalała 

wcześniej wynosiła 272 rodzin 

• niepełnosprawność z tej przyczyny udzielono pomocy 113 rodzinom. W 2016  liczba ta  

wynosiła 108 rodzin. 

• długotrwała lub ciężka choroba z tego powodu udzielono pomocy 71 rodzinom w 

poprzednim roku było 82 rodzin 

• bezradność pomocy udzielono 7 rodzinom tu zauważalny spadek gdyż w 2016 roku z 

pomocy korzystało 18 rodzin 

• alkoholizm z tego powodu pomocy udzielono 4 rodzinom, natomiast w 2016 roku 

liczba ta wynosiła 3 rodzin 

• bezdomność z tego powodu udzielono pomocy 2 osobom, w 2016 roku było 3 osób 

objętych tą formą wsparcia. – chodzi tu przede wszystkim o udzielenie schronienia, o 

charakterze bardziej ciągłym, chociaż w ustawie jest, że mam to być doraźna pomoc, 

jednak kolegium daliśmy kiedyś na próbę decyzje o odmowie i to jest zadanie własne o 

charakterze obowiązkowym 

• przemoc w rodzinie z tego powodu udzielono pomocy 23 rodzinom. 

Przemoc w rodzinie 

W 2017 roku założonych było 23 niebieskich kart, 

Usługi opiekuńcze 

Usługi opiekuńcze z tej formy wsparcia korzystało 6 osób, w roku 2016 było również 6 osób, 

którym przyznano usługi opiekuńcze. 

Świadczenia pieniężne z pomocy społecznej to: 

zasiłek stały 

W 2017 roku objętych tą forma pomocy było 90 osób, natomiast w 2016 było objętych 93. Kwota 

wypłaconych świadczeń wyniosła  448 982 zł. 

zasiłek okresowy 

Tą formą pomocy objęto 184 osoby i tu widzimy minimalny wzrost, gdyż w 2016r. liczba ta 

wynosiła 183 osób.   

Wypłacono 698 świadczeń na łączną kwotę 262 440 zł. 

W 2016 roku wypłacono 645 świadczeń na kwotę 249 315 zł tu widzimy wzrost wypłaconych 

świadczeń 

Zasiłek okresowy udzielono z tytułu: 

• bezrobocia 166 osobom w stosunku do roku 2016 liczba ta nieznacznie spadła gdyż 

wynosiła 175 osoby. 

Wypłacono 646 świadczenia, a w 2016 roku 603. 

• z tytułu długotrwałej choroby przyznano 17 świadczeń 11 osobom liczba ta zmalała w 

porównaniu do 2016 roku, w którym to przyznano 20 świadczeń dla 7 osób. 

• z tytułu niepełnosprawności przyznano 17 świadczeń dla 11 osób natomiast w 2016 roku 

przyznano 20 świadczeń dla 7 osób 

Zasiłek celowy 

Wypłacono dla 22 osób na kwotę 15 902 zł, tu widzimy spadek w porównaniu do 2016 roku gdzie 

wypłacano dla 52 osób na kwotę 20 401 zł 

Świadczenia niepieniężne 

Posiłek w ramach zasiłku celowego przyznanego w ramach programu wieloletniego pomoc państwa 

w zakresie dożywiania 

ogółem objęto 314 osoby dla których przyznano 41 262 świadczenia w porównaniu do 2016 roku 

liczba ta spadła gdyż w 2016r.  objęto ogółem 333 osób dla których przyznano 43 044 świadczeń, 



W 2017 roku wydatkowano na ten cel kwotę 122 235zł natomiast w 2016 roku kwotę 129 324zł 

W tym dzieci objęte dożywianiem to 314 tu nastąpił spadek w 2016 objętych dożywianiem było 

327. Koszt w 2017 roku wyniósł 122 235zł 

W 2016 roku wydatkowano na ten cel kwotę 125 370zł 

Schronienie 

Tą formą pomocy objęto 2 osoby o 1 osobę mniej niż w 2016 roku 

W 2016 roku wydatkowano na ten cel kwotę 7 351zł, w 2017 roku 7 198zł. 

Sprawienie pogrzebu 

Cztery  pogrzeby odbyły się na koszt Ośrodka, w 2016 roku były trzy 

Koszt ogółem wyniósł 10 700 zł, w 2016r. koszt wyniósł 9 030zł 

Odpłatność za pobyt osób w Domach Pomocy Społecznej 

W Domach Pomocy Społecznej w 2017r. przebywało 21 osób, liczba ta w 2016r. wynosiła 20 osób. 

Koszt wyniósł 408 985 zł, w 2016 roku koszt wyniósł 439 001zł, 

Usługi opiekuńcze 

W 2017 roku z tej formy wsparcia korzystało 6 osób. Koszt wyniósł 91 105 zł. Objętych tą formą 

pomocy w 2016r. objętych było 6 osób. Koszt wyniósł 49 400zł. Koszt wyniósł dwa razy więcej niż 

w poprzednim roku ze względu na to, że wprowadzono umowy zlecenia tak, że koszt wynosił 

13,70zł za jedną godzinę usługi. Jedna osoba zmieniła miejsce zamieszkania, więc jedna osoba jest 

mniej. I w tej chwili koszt usług opiekuńczych w porównaniu do kosztów pobytu w DPS jest taki 

sam. A więcej jest pracy przy obsłudze usług opiekuńczych, bo są dodatkowe kontrole, czy są 

właściwie świadczone usługi. 

W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej nie są świadczone specjalistyczne usługi opiekuńcze 

Pracą socjalną 

Objęto 201 rodzin, w 2016 roku objęto 290 rodzin 

Kontrakty socjalne 

Zawarto 21 kontraktów socjalnych, w 2016 roku liczba ta wynosiła 11. 

Zasiłki rodzinne 

630 rodzin pobierało zasiłek rodzinny liczba ta wzrosła w 2016 roku było 610 rodzin. 

Jednorazowy dodatek z tytułu urodzenia dziecka - liczba świadczeń wyniosła 59 spadek w 

porównaniu do 2016r. – liczba świadczeń wyniosła 74 

Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka – liczba świadczeń wyniosła 92, w 2016r. – 96 

Świadczenie pielęgnacyjne liczba świadczeń wynosiła 485, w 2016 roku było 450, to jest 

świadczenie, które pobiera rodzic ze względu na opiekę na dziecko. Tu widzimy, że przybywa 

dzieci niepełnosprawnych na terenie gminy. 30 osób to jest dużo.  

Zasiłek pielęgnacyjny dla osoby powyżej 16-ego roku życia liczba świadczeń wynosiła 792 

Zasiłek pielęgnacyjny dla niepełnosprawnego dziecka liczba świadczeń wynosiła 1628 

Specjalny zasiłek opiekuńczy liczba świadczeń wynosiła 263 tu widzimy wzrost w porównaniu do 

2016 roku gdzie liczba ta wynosiła 224. Ten zasiłek specjalny opiekuńczy tj. z tytułu opieki nad 

rodzicem. 

Zasiłek dla opiekuna liczba świadczeń wynosiła 21. 

Świadczenia  z funduszu alimentacyjnego wypłacano dla 115 osób, w 2016 roku dla 115 osób 

Prace społeczno - użyteczne – objętych tą formą wsparcia było 20 osób. 

Stypendia socjalne dla uczniów i zasiłki szkolne - przyznano świadczenia dla 667 osób. 

Kadra jednostki organizacyjnej pomocy społecznej 

Jest 1 kierownik, kobieta, posiada wykształcenie wyższe, posiada specjalizację z organizacji 

pomocy społecznej 

Pracowników socjalnych jest 6 , z wykształceniem średnim 5, z wyższym 1 osoba, są to kobiety. 

Nie posiadają specjalizacji I-ego ani II-ego stopnia w zawodzie. 

Pozostali pracownicy  posiadają  wykształcenie wyższe, 1 osoba średnie. 

Odmowa wsparcia 

Wydano 1 decyzję odmowną. 

Radna Ewa Michalska: ja bardzo dziękuje Pani Kierownik. Myśmy tą ocenę zasobów pomocy 



społecznej dyskutowali, również komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Radni przyjęli 12 głosami za 

 

Do punktu 6-go. 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska omówiła sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu. 

Powyższe sprawozdanie było przedmiotem obrad komisji porządku. Sprawozdanie składało się z 

części finansowej i części niefinansowej, którą omówi Pani Dyrektor GCK. Ja postaram się całego 

sprawozdania nie czytać, bo ono było szczegółowo omawiane na komisji porządku. Zwrócę uwagę 

na najistotniejsze moi zdaniem rzeczy. W imieniu organizacji pozarządowych, dla których trafiają 

środki, dotacje z budżetu Gminy Gostynin, żeby Ci Państwo, którzy nie są w składzie komisji 

porządku mieli taką ogólną wiedze, na temat pracy Urzędu Gminy z organizacjami pozarządowymi. 

W roku 2017 do realizacji zadań publicznych w ramach ogłoszonych otwartych konkursów ofert, 

konkursy ogłaszamy na podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz 

ustawy o sporcie i ustawy o zdrowiu publicznym oraz w ramach małych grantów Gmina Gostynin 

przekazała organizacjom pozarządowym kwotę 275.690zł, z której organizacje wykorzystały kwotę 

271.590zł, tj. 98,51%. Konkursy były ogłaszane w obszarach Kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury 

i dziedzictwa narodowego na wsparcie zadań publicznych na kwotę 80.000zł, wykorzystano 100%. 

W obszarze porządku i bezpieczeństwa publicznego na kwotę 25.000zł, wykorzystano 100%. Na 

wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej i sportu oraz podnoszenie sprawności fizycznej 

dzieci i młodzieży oraz dorosłych mieszkańców gminy, przekazano kwotę też na wsparcie realizacji 

zadania publicznego w wysokości 79.000zł, wykorzystanie kwoty również w 100%. W ramach 

obszaru zdrowia publicznego ogłoszono konkurs na kwotę 63.000zł, z czego wykorzystano 94,76%, 

pozostałe środki zostały zwrócone zgodnie z przepisami do budżetu Urzędu Gminy. W ramach tzw. 

małych grantów są to wnioski organizacji pozarządowych do kwoty do 10.000zł, dotyczyło to 

obszarów przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, w tym wsparcie działań 

wewnętrznych i zewnętrznych stowarzyszeń abstynenckich, była to kwota za powierzenie zadania 

publicznego kwota 7.700zł, na wsparcie zadania publicznego 12.990zł, w obszarze kultury, sztuki, 

ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego też mieliśmy jedne mały grant na kwotę 8.000zł.  

Czym się różni wsparcie od powierzenia, wsparcie zadania publicznego polega na tym, że 

organizacje pozarządowe wkładają własne środki finansowe bądź niefinansowe, praktyka jest taka 

Urzędu Gminy, że są to środki niefinansowe, przeważnie jest to wyceniana praca wolontariacka 

członków stowarzyszenia, ewentualnie wkład rzeczowy członków stowarzyszenia. Natomiast 

powierzenie zadania polega na tym, że gmina w całości finansuje realizuje zadania publicznego. 

Teraz powiem kilka słów o tym, do jakich organizacji pozarządowych środki finansowe trafiają, 

żeby było bardziej obrazowo moim zdaniem. Jeśli chodzi o obszar kultury, sztuki, ochrony dóbr 

kultury i dziedzictwa narodowego, tak ja wcześniej mówiłam, była to kwota 80.000zł, został ona 

wykorzystana przez Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Soleckiej w kwocie 40.000zł, wykorzystana 

w całości i druga kwota 40.000zł przekazana do Stowarzyszenia przyjaciół Szkoły w Lucieniu, 

również wykorzystana w 100%. Są to stowarzyszenia działające przy szkołach gminnych, które 

prowadzą zespoły folklorystyczne, które mają Państwo możliwość oglądać na przede wszystkim 

dożynkach, ale też na uroczystościach szkolnych. W zakresie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego wykorzystano kwotę 25.000zł na realizację zadania „Zorganizowanie obozu 

strażackiego dla członków Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych”, tą dotację otrzymała Ochotnicza 

Straż Pożarna w Rębowie. Dotacja została wykorzystana w całości. Była to organizacja letniego 

obozu dla 25 dzieci i młodzieży, która się rekrutowała z Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w 

wieku 12-16 lat. Obóz trwał 10 dni. Ten obóz cieszy się ogromnym zainteresowaniem wśród 

członków Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych. Kolejny obszar to przeciwdziałanie uzależnieniom 

i patologiom społecznym, w tym wspieranie działań wewnętrznych i zewnętrznych stowarzyszeń 

abstynenckich, też został ogłoszony konkurs, przekazano kwotę w wysokości 20.690zł, 



przepraszam, to nie był konkurs, to były małe granty, czyli w trybie pozakonkursowym, pomyliłam 

się, przepraszam i ta kwota trafiła do organizacji pozarządowych. Stowarzyszenie Abstynenckich 

Rodzin „Przystań Życia”, Rzymskokatolickiej parafii p.w. Miłosierdzia Bożego w Gostyninie, 

Stowarzyszenie Nasza Gmina – Nasza Przyszłość w kwocie 7.700zł, parafia otrzymała kwotę 

3.000zł, Stowarzyszenie Rodzin Abstynenckich kwotę 9.990zł. Były to zadania realizowane, jak już 

wcześniej powiedziałam przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym. W trybie 

małego grantu było realizowane jedno zadanie w kwocie 8.000zł, te środki trafiły do 

Stowarzyszenia Przyjaciół Ziemi Soleckiej, był to sfinansowany wyjazd do miasta partnerskiego 

Gminy Gostynin, miasta Burgkunstadt. Jeżeli chodzi o zlecanie zadań na podstawie ustawy o 

sporcie to zadanie nazywa się „Wspieranie i upowszechnianie kultury i sportu oraz podnoszenie 

sprawności fizycznej dzieci i młodzieży oraz dorosłych mieszkańców gminy. Została tutaj 

wydatkowana kwota 80.000zł, na konkurs wpłynęło 7 ofert, tylko tutaj dodam, że w skład komisji 

konkursowej wchodzą również przedstawiciele Rady Gminy. Środki w wysokości 1.000zł 

przyznano Miejskiemu Uczniowskiemu Klubu Sportowemu Skrwa w Gostyninie, te środki nie 

zostały wykorzystane, gdyż nie doszło do podpisania umowy. Więc one zostały zwrócone do 

budżetu Gminy Gostynin. Następny oferent to Uczniowski Klub Sportowy „Zwoleń-Team”, to była 

kwota 10.000zł, wykorzystana w całości. Uczniowski Klub Sportowy „START”, kwota 8.000zł, 

wykorzystana w całości. Gostyniński Szkolny Związek Sportowy, kwota 2.000zł, wykorzystana w 

całości. Klub Sportowy „Błyskawica”, kwota 42.000zł, wykorzystana w całości. Uczniowski Klub 

Sportowy Solec, kwota 8.500zł, wykorzystana w całości. Uczniowski Klub Sportowy „Szkoła 

Lucień”, kwota 8.500zł, wykorzystana w całości. W ramach zadania „Prowadzenie programów 

profilaktycznych dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii oraz przemocy w 

ramach tzw. profilaktyki uniwersalnej wydatkowano środki pieniężne w wysokości 63.000zł. Te 

dotacje trafiły do Uczniowskiego Klubu Sportowego „Zwoleń-Team”, w kwocie 11.000zł, dotacja 

wykorzystana w całości. Uczniowskiego Klubu Sportowego „Start”, kwota 11.000zł, wykorzystane 

w całości. Fundacja „Nowe Horyzonty”, dotacja w kwocie 11.700zl, wykorzystana w całości. Do 

Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sokoły”, kwota 7.500zł, wykorzystana w całości. Do Klubu 

Sportowego „Błyskawica”, kwota 13.000zł, wykorzystane w całości. Do Stowarzyszenia Nasza 

Gmina-Nasza Przyszłość, kwota 3.300zł, nie została wykorzystana, ona wróciła do budżetu Gminy 

Gostynin. Uczniowski Klub Sportowy „Szkoła Lucień”, kwota 5.500zł, wykorzystana w całości. 

Razem tak jak powiedziałam wcześniej kwota 63.000zł. W sumie to już jest wszystko. Jeszcze raz 

tytułem przypomnienia podsumuje do organizacji samorządowych w roku 2017 z budżetu gminy 

przekazano kwotę 275.690zł, z czego wykorzystano kwotę 271.590zł. W tej kwocie są nie tylko 

środki budżetu Gminy Gostynin, ale również są to środki z funduszu alkoholowego. Z funduszu 

alkoholowego, z tej kwoty, znajduje się kwota 83.690zł. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik do 

protokołu. 

Organizacje pozarządowe to ważny partner gminy Gostynin w organizacji jej zadań statutowych. 

Skupiają one najaktywniejszych i najbardziej wrażliwych na sprawy społeczne mieszkańców. W 

roku 2017, współpraca gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi prowadzona była również 

w formie pozafinansowej. W bazie organizacji pozarządowych działających na terenie gminy 

Gostynin, na dzień 31 grudnia 2017 r., znajdowały się 34 podmioty.  

Zrealizowane zostały cele, jakie zakładał Program współpracy gminy Gostynin z organizacjami 

pozarządowymi. 

W 2017 roku, współpraca o charakterze pozafinansowym pomiędzy gminą Gostynin a 

organizacjami pozarządowymi oraz pozostałymi podmiotami odbywała się w następującym 

zakresie:  

- przesyłano informacje o terminach oraz tematyce oferowanych szkoleń, konferencji oraz spotkań 

informacyjnych,  

- skonsultowano treść Programu współpracy gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami,   

- prowadzono wykaz organizacji pozarządowych na stronie internetowej gminy, 



 - udzielano informacji o istnieniu innych źródeł finansowania, zwłaszcza pochodzących z funduszy 

krajowych i międzynarodowych,  

- organizowano warsztaty, konkursy, publikowano ważne dla obu stron informacje na stronie 

internetowej gminy;  

Współpraca o charakterze promocyjnym:  

- samorząd gminy Gostynin promował działalność organizacji pozarządowych, głownie podczas 

uroczystości kulturalnych, które odbywały się na terenie gminy, a także służył pomocą w tworzeniu 

dobrego wizerunku tychże organizacji;  

Współpraca o charakterze organizacyjnym: 

- współpracowano oraz udzielano pomocy w zakresie pozyskiwania środków finansowych  

z innych źródeł,  

- pomagano przy wypełnianiu formularzy aplikacyjnych,  

- doradzano i udzielano pomocy merytorycznej w przygotowaniu projektów i kompletowaniu 

odpowiedniej dokumentacji,  

- pomagano organizacjom w nawiązaniu kontaktów z organizacjami spoza terenu gminy Gostynin,  

- udzielano rekomendacji,  

- Pan Wójt obejmował patronatem przedsięwzięcia realizowane przez organizacje pozarządowe.  

Współpraca o charakterze technicznym:  

- w miarę możliwości nieodpłatnie użyczano gminnego środka transportu do przewozu członków 

organizacji pozarządowych oraz materiały związane z wykonywaniem zadań publicznych w ramach 

działalności statutowej,  

- udostępniano pomieszczenia w budynku Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy 

Gostynin oraz użyczano sprzęt multimedialny i inny na cele działalności statutowej organizacji.  

Radni sprawozdanie przyjęli 12 głosami za. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok: 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2017 

rok, wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.162.2018 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2018 roku 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2017 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Szanowni Państwo, pozwolę sobie podsumować to wykonanie 

budżetu Gminy Gostynin za rok 2017. Choć już Pan Przewodniczący przytoczył już najważniejsze 

wartości i wskaźniki, jakie zostały osiągnięte, nie mniej jednak myślę, że kilka z nich zasługuje na 

szczególną uwagę. Realizacja dochodów budżetu gminy za 2017 rok została jak gdyby 

zrealizowana w całości. Dochody przekroczyły 100% zakładanego planu 100,59%, taka była 

realizacja dochodów. Natomiast wydatki zostały zrealizowane w kwocie nieco większej niż 

dochody, stąd też wynik finansowy zamknął się deficytem 381.294zł, przy planowanym deficycie 

3.100.000zł. Realizacja wydatków, myślę, że zasługuje tutaj na uwagę, jeśli chodzi o budżet po 

stronie wydatkowej, realizacja wydatków inwestycyjnych, jest to najwyższy wskaźnik, jaki udało 

nam się osiągnąć do tej pory od 2011 roku, jeśli chodzi o poziom inwestycji w stosunku do 

wydatków ogółem. 14% taki jest wskaźnik inwestycji w wydatkach ogółem, w poprzednich latach 

zbliżony był on do 10%. W u biegłym roku mieliśmy 8,43%, w roku 2015 nieznacznie ponad 

11,69%, w 2014, 9,79%. Także ten wskaźnik inwestycji uległ znacznemu zwiększeniu i uważam, że 

jest to bardzo dobrze. Dług Gminy Gostynin osiągnął najniższy wskaźnik od 2011 roku. Wynosi on 



nie wiele ponad 2.846.679,50zł, czyli nastąpił jego spadek o ponad 13% w stosunku do roku 

ubiegłego. Dług Gminy na koniec roku, to 6% w stosunku do wykonanych dochodów ogółem. Przy 

maksymalnym pamiętamy starym wskaźniku 60%. Także koszty obsługi długu poniesione w roku 

2017 były stosunkowo niskie. Co więcej były one mniejsze niż środki uzyskane z kapitalizacji 

środków pozostających na rachunku bankowym w ciągu roku. Bo z tego tytułu osiągnęliśmy 

dochody ponad 78.000zł, dzięki właśnie płynności finansowej przez cały rok, bo nie korzystaliśmy 

z kredytów na przejściowy deficyt, nie zaciągnęliśmy żadnego kredytu komercyjnego, 

posiłkowaliśmy się tylko pożyczkami udzielonymi na preferencyjnych warunkach w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na kwotę 817.000zł, natomiast spłata 

kredytów wcześniej zaciągniętych i pożyczek była w kwocie 1.300.000zł, czyli spłaciliśmy więcej 

niż zaciągnęliśmy, stąd ten dług już praktycznie od kilku lat na koniec roku osiąga takie wartości na 

poziomie bardzo bezpiecznym. Poprzednie lata, trzy zamknęły się nadwyżką budżetową i dzięki też 

realizacji tamtych budżetów, wykonanie roku 2017 przy takim wskaźniku inwestycji mogło 

wyglądać, ponieważ wprowadzaliśmy do budżetu wolne środki wypracowane w poprzednich latach 

na kwotę ponad 2.900.000zł. I w tym roku również Gmina posiada wolne środki, które będzie 

wprowadzała w roku 2018 na finansowanie deficytu, właśnie z tego źródła, przy zmniejszonej 

wtedy możliwości zaciągania kredytów. Jeśli chodzi o stronę dochodową jeszcze budżetu to tutaj 

należy zwrócić uwagę na wzrost dochodów własnych gminy, dochodów z tytułu podatków przy 

niezmienionych stawkach podatkowych obowiązujących już od lat. Ponad 541.000zł wzrostu 

dochodu z tytułu udziału gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych. To świadczy o tym, 

że społeczeństwo Gminy Gostynin robi się zamożniejsze i co więcej stabilna polityka podatkowa 

powoduje, że właśnie te podatki są płacone w miejscu zamieszkania. Praktycznie 541.000zł 

wpływów, jest to znacząca kwota w stosunku d roku ubiegłego właśnie z PIT-u i nieznacznie 

większa z CIT-u. Jeśli chodzi właśnie jeszcze o dochody podatkowe, to tutaj mieliśmy też 

zwiększone wpływy z uwagi na podejmowanie dosyć dużo działań w stosunku do zalegających z 

opłatami z tytułu podatków i opłat, a także przeprowadziliśmy szereg kontroli podatkowych na 

terenie naszej gminy i tu musze powiedzieć, że stwierdzamy rozbieżności między stanami 

deklarowanymi, a stanami faktycznymi, głównie to dotyczyło gruntów i nieruchomości zajętych 

pod działalność gospodarczą na terenie naszej gminy. W związku z tymi kontrolami 

przeprowadzonymi, mieliśmy domiar podatku na ponad 5.420zł, w stosunku jednego roku. W 

ubiegłym roku mieliśmy podobną kwotę, także to są dochody nasze własne, które po prostu były 

zaniżone z uwagi na nieprawidłowości bądź nieopodatkowanie pewnych form, które powinny być 

opodatkowane. W tym roku prowadzimy również, dalej kontynuujemy te kontrole podatkowe na co 

też zwracamy szczególną uwagę. I też będziemy kontrolować, bo też widzimy pewne, jak gdyby 

rozbieżności nie tylko w powierzchniach zajętych pod działalność gospodarczą, ale również w 

budynkach mieszkalnych. Takie kontrole będziemy dalej realizować po to, żeby jak gdyby 

egzekwować ten obowiązek płacenia podatków i równości wszystkich podatników. W przypadku 

podatku od nieruchomości, tu mieliśmy wzrost w stosunku do roku ubiegłego ponad 303.000zł. 

Właśnie ten wzrost był podyktowany i kontrolami i skutecznymi działaniami, jeśli chodzi o 

egzekucje, zaległości. Udało się też wyegzekwować od największego naszego dłużnika w podatku 

od nieruchomości drugiego pod względem wielkości dłużnika. Praktycznie całą zaległość i też tutaj 

ten wzrost się do tego przyczynił. Dzięki temu wzrósł także wskaźnik podatkowy, wskaźnik G dla 

Gminy Gostynin, czyli dochodu podatkowego na mieszkańca i wynosi on obecnie 919,98zł. Jeśli 

chodzi o wydatki, tutaj wydatki majątkowe na pewno przybliży nam bliżej Pan Wójt, na jakie 

zadania wydatkowaliśmy, jakie środki. Nie mniej jednak tu uważam, że tutaj zasługuje na uwagę to, 

iż w roku ubiegłym zmierzyliśmy się z reformą oświaty. Mieliśmy szereg zadań na mocy dwóch 

ustaw, prawo oświatowe i przepisów wprowadzających zmiany w prawie oświatowym. Musieliśmy 

podjąć działania w celu przekształcenia obecnych sześcioletnich szkół podstawowych, czyli w 

Teodorowie, Sokołowie i Zwoleniu w ośmioletnie szkoły podstawowe i pięć zespołów szkół 

podstawowych i gimnazjum w ośmioletnie szkoły podstawowe. W związku z tym Rada 

podejmowała wiele uchwał w ciągu roku dotyczących właśnie tutaj uregulowania tego stanu, 

właśnie polegającego na dostosowaniu sieci szkół do obowiązujących przepisów i rozpoczęliśmy 



etap wygaszania gimnazjum. Reforma oświaty nie spowodowała w naszej gminie zwolnień, jeśli 

chodzi o nauczycieli. Wręcz odwrotnie wzrosło zatrudnienie na niepełnym wymiarze czasu pracy. 

No i to też będzie skutkowało na pewno finansowo.., będzie to miało kształt w kolejnych latach w 

wydatkach. Też sporo wydatkowaliśmy środków, bo w stosunku do lat ubiegłych, gdzie wydatki 

bieżące udało nam się utrzymać na podobnym poziomie, prawie 3.500.000zł, bez inwestycji i bez 

remontów. Dokładaliśmy z własnych środków do oświaty i wychowania. Tak rok 2017, to jest 

4.900.000zł, nie licząc inwestycji, których było gro w oświatę. Także musieliśmy zmierzyć się z 

koniecznością doposażenia w pomoce dydaktyczne i naukowe naszych szkół podstawowych, które 

wcześniej nie realizowały tej podstawy programowej. 

(Radna Marzena Staniszewska wyszła z sali posiedzenia) 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: w związku z tym, że stały się ośmioletnimi szkołami 

podstawowymi i gro środków musieliśmy przeznaczyć na wyrównanie tych szans, po to aby 

uczniowie w naszych szkołach mieli wyrównane warunki edukacji i poziomu. Szereg podjęliśmy 

też działań dotyczących racjonalizacji wydatków o charakterze bieżącym i tutaj Rada podjęła 

również uchwałę w sprawie zamiaru połączenia dwóch instytucji kultury, które są na terenie naszej 

gminy tj. GCK i GBP. 

(Radna Marzena Staniszewska wróciła na salę posiedzenia)  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dla tych instytucji w ciągu roku przeznaczyliśmy środki w 

wysokości 350.000zł dla GCK i 394.000zł dla GBP. W celach jak gdyby racjonalizacji również 

wydatków i podniesienia jakości też tej oferty kulturalnej i z zakresu biblioteki i działalności 

Centrum podjęliśmy uchwałę właśnie o zamiarze połączenia tych instytucji, niestety uchwała ta nie 

znalazła aprobaty w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego, stąd też takie połącznie tych 

instytucji nie nastąpi. Podjęliśmy jeszcze działania związane z filia biblioteczną w Białotarsku, w 

sprawie jej likwidacji i ten etap będzie jeszcze w dalszej części sesji procedowany i jak gdyby te 

założenia zostaną zrealizowane. A wszystko po to by wygospodarować również, jak największą 

część na zadania inwestycyjne, a jednocześnie też podnosić jakość oferowanych tutaj usług. Uległa 

zmianie struktura wydatków w naszej gminie w stosunku do pomocy społecznej i rodzin, bo ponad 

43-45% całego budżetu zawsze stanowiły wydatki na oświatę i wychowanie i edukacyjną opiekę 

wychowawczą. W tej chwili ta struktura zrównała się na równi z pomocą społeczną i rodziną. Ponad 

17.053.853zł to są wydatki na oświatę, ponad 9.300.000zł to jest subwencja, reszta, to są środki, 

które dokładamy i podobna kwota wydatków jest na pomoc społeczną i rodzinę 17.183.054,80zł, 

czyli ta struktura wydatków zrównała się, pomocy społecznej i rodziny, z oświatą i wychowaniem. 

Te 17.183.000zł z pomocy społecznej i rodziny trafiło do naszych mieszkańców gminy. I tutaj też 

takim dosyć dużym obciążeniem dla gminy, gdzie nie ma dofinansowania, bo w 100%  jest to jak 

gdyby naszym kosztem, jest właśnie pokrywanie kosztów osób przebywających w domach opieki 

społecznej, tak jak mówiła o tym Pani Kierownik przy ocenie zasobów. Ponad 408.000zł 

wydatkowane z własnych środków właśnie na ten cel, bez żadnego dofinansowania. Dochodów 

własnych, które dokładamy do pomocy społecznej, to wartość ponad 1.600.000zł tyle dokładamy 

właśnie z własnych środków do realizacji tych zadań. A do oświatowych, tu jest ta struktura inna, 

bo 4.590.000zł. Jeśli chodzi jeszcze o oświatę, to tutaj uważam, że wartym podkreślenia jest fakt, że 

powstały również dwa nowe punkty przedszkolne w ubiegłym roku, tj. punkt przedszkolny w 

szkole podstawowej w Sierakówku od miesiąca października, który ma możliwość przyjmowania 

dzieci w wieku od 3 do 5 lat, bezpłatnie, ilość miejsc to 20 maksymalna. I nowy punkt przedszkolny 

w Białotarsku, który powstał z dniem 1 stycznia 2018r. Tam też jest możliwość uczęszczania dzieci 

w wieku od 3 do 5 lat, maksymalnie 20 dzieci ten punkt może pomieścić i też zadania realizowane 

w ramach wychowania, są realizowane nieodpłatnie. Generalnie wszystkie zadania oświatowe na 

terenie naszej gminy realizujemy zwalniając rodziców z wszelakich opłat. I mamy w tej chwili 5 

punktów przedszkolnych na terenie Gminy Gostynin, wcześniejsze trzy utworzone w 2012 roku 

dzięki programowi operacyjnemu kapitał ludzki, Klub Małego Smyka. Funkcjonują nadal, trzy 

punkty przedszkolne, w tym jeden integracyjny punkt przedszkolny w Emilianowie. Pozostałe to 

punkty przedszkolne w Solcu i w Lucieniu i teraz nowo otwarte dwa kolejne punkty w Sierakówku i 

Białotarsku. Jeśli chodzi o pozostałe zadania realizowane właśnie w 2017 roku, było ich bardzo 



dużo o charakterze może nie tyle inwestycyjnym, ale miękkim i równie ważnym. Tutaj Pani 

Sekretarz wspominała przy okazji właśnie oceny i sprawozdania z działalności organizacji 

pozarządowych. Gro środków trafiło właśnie w ręce organizacji pozarządowych na realizację 

różnych zadań. I tutaj dużo się dzieje na terenie gminy, jeśli chodzi o zakres sportu, rozwoju sportu, 

bo jeszcze trzy lata temu mieliśmy trzy kluby sportowe funkcjonujące na terenie gminy teraz mamy 

już ich osiem, więc młodzież i nie tylko młodzież, dorośli mogą w tych klubach sportowych brać 

aktywny udział. Bo mamy kluby sportowe, które specjalizują się w piłce nożnej, w piłce siatkowej, 

w tenisie stołowym, we wrotkarstwie szybkim, w łyżwiarstwie, w lekkoatletyce. Jest bardzo duży 

tutaj przekrój dziedzin sportowych, które finansujemy w postaci właśnie powierzenia zadań, czy też 

zlecania do realizacji. Dużo też kontynuujemy zadań z poprzednich lat, tak, chociażby finansowanie 

szczepionek przeciwko raka szyjki macicy, w ramach programów zdrowotnych, we współpracy z 

gminą miejską Gostynin 24.480zł wydane na realizację tych zadań. Kontynuacja zadań dotyczących 

unieszkodliwiania wyrobów azbestowych na terenie gminy. Dofinansowaliśmy w ubiegłym roku 

zakup samochodu osobowego dla Policji, w wartości 36.000zł. Dofinansowaliśmy zadania do 

realizacji przeznaczone dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, w wysokości 

5.000zł z przeznaczeniem właśnie na program „Ogniki”, ten program polega na tym, że Komenda 

Powiatowa Straży w swoim budynku dostosowała pomieszczenie do zadań takich edukacyjnych dla 

naszych uczniów, by jak gdyby uczyć w momentach zagrożenia, zachowania nasza młodzież. Także 

szereg zadań realizowaliśmy w roku 2017, które udało się zrealizować, bo realizacja wydatków 

inwestycyjnych to prawie 98%. 95% to wydatki bieżące i tutaj też chciałabym z tego miejsca 

podziękować Państwu, ponieważ koniec roku, jak gdyby tutaj Państwo w dużej mierze dokonaliście 

sami tych zmian w budżecie, podczas mojej nieobecności i wynik też budżetu to jest również efekt 

zmian dokonanych w ciągu roku w uchwale budżetowej, było ich osiem. Państwo tutaj w końcu 

roku musieliście się z tym sami zmierzyć, z tego miejsca też bym bardzo serdecznie chciałabym 

podziękować tutaj Panu Wójtowi, Pani Sekretarz i pracownikom, wszystkim Kierownikom i 

pracownikom swojego działu finansowego, że zastąpili mnie w tym czasie nieobecności i ten wynik 

finansowy i ta realizacja budżetu jak gdyby mogła tak wyglądać, jak wygląda. Więc uważam, że to 

jest dobrze zrealizowany budżet. Postawiliśmy sobie dużo zadań, jeśli chodzi o ten wskaźnik 

inwestycji do wykonania. Praktycznie nie wiele z nich nieudało się zrealizować. Na przyszły rok 

mamy jeszcze bardziej ambitne zadania, bo prawie 17%, w stosunku do ogółem wydatków 

inwestycji, więc mam nadzieję, że również uda nam się wspólnie zrealizować w podobnym zakresie 

też i przyszły budżet.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja tylko pokrótce chciałbym podsumować zadania inwestycyjne. 

Tak jak Pani Skarbnik wspomniała był to rok rekordowy jeśli chodzi o kwotę przeznaczoną na 

inwestycje i dość szeroki zakres tych inwestycji, grubo ponad 6.000.000zł wydaliśmy na inwestycje 

w bardzo trudnym roku, to co chcę podkreślić, bo aura ubiegłego roku spowodowała, że praktycznie 

w każdym obszarze inwestycji, które realizowaliśmy, nie dotyczy tylko dróg, ale również innych 

inwestycji, które realizowaliśmy, aura nam psuła szyki i powodowała, że ten termin się bardzo 

mocno wydłużał. Tak jak mówię ponad 6.000.000zł wydane na inwestycje z różnego obszaru, m. in. 

w dziale 010 gospodarka wodnościekowa wydaliśmy 993.000zł, tutaj były różnego rodzaju i 

dokumentacje techniczne przygotowane, ale i też zadania konkretne wykonane , m. in. budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej w Sokołowie, którą wreszcie udało się sfinalizować, praktycznie w tej chwili, 

możemy z czystym sumieniem powiedzieć, że już od poniedziałku można się do tej kanalizacji 

przyłączać, tam 33 przyłącza potencjalnie mogą powstać, w związku z tym oczyszczalnia ścieków 

w Sokołowie, będzie, że tak powiem zasilona w ścieki, co też w przyszłości, mam nadzieję, obniży 

stawkę opłat za odprowadzanie ścieków. Zrealizowaliśmy też oczywiście sieci wodociągowe, to już 

są w tej chwili takie mniejsze, skromniejsze, oczywiście uzupełniamy brakujące odcinki, które 

kiedyś tam nie zostały zrealizowane z różnych przyczyn, są też nowe obszary, które w miejscowych 

planach zagospodarowania przestrzennego powstają, obszary pod zabudowy, które musimy też 

uzbrajać, więc tutaj też kilka zadań takich z zakresu gospodarki wodnej zostało zrealizowanych. 

Największym udziałem w inwestycja to jest też obszar, jeśli chodzi o drogi, zrobiliśmy tych 

odcinków bardzo wiele, oczywiście to co nieraz dyskutujemy, czy tych odcinków może trzeba 



byłoby mniej kwota owszem jak najbardziej taką, albo jeszcze większą, a odcinki powiedzmy 

wydłużać, nie mniej jednak teraz oczekiwania społeczeństwa są takie, że każdy w swojej 

miejscowości, w swoim sołectwie oczekuje, żeby też jakiś odcinek powstał, dlatego powiedzmy, że 

jest takie rozdrobnienie, ale wydaliśmy na ten cel 2.690.000zł, jeśli chodzi o inwestycje drogowe w 

różnych miejscowościach, do tego należy dodać 315.000zł dotacji dla powiatu też na drogi, ale 

powiatowe, które też służą nam, naszemu społeczeństwu przede wszystkim, bo to najwięcej nasi 

mieszkańcy z tego korzystają, dlatego ta dotacja dla powiatu jest jak najbardziej celowa. A do tego 

jeszcze należy dodać 980.000zł na bieżące utrzymanie dróg, czyli macie Państwo wyobrażenie w tej 

chwili jaką kwotę przeznaczamy w budżecie na drogi, potężne pieniądze idą na drogi, tzn. że znamy 

bolączkę i dolegliwości jakie naszych mieszkańców dotykają, dlatego więc skłaniamy się do tego, 

żeby jak najwięcej zrobić. Nie będę już czytał wszystkich miejscowości, bo jest tego sporo, w 

których wykonaliśmy drogi, powiedzmy Krzywie, Antoninów, Gorzewo, Zaborów Stary, Zuzinów, 

Polesie i wiele, wiele innych miejscowościach. Macie to Państwo w sprawozdaniu, ja tylko 

przytaczam, dla gości zaproszonych, bo tego wglądu nie mają. W dziale 700 gospodarka 

mieszkaniowa również 352.000zł wydaliśmy na różnego rodzaju przedsięwzięcia, bardziej drobne, 

mniej drobne, większe, m. in. docieplenie budynku mieszkalnego w Leśniewicach 111.000zł i takie 

drobniejsze rzeczy w postaci remontów. W dziale 750 bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa 

również 199.000zł na inwestycje, z tego najwięcej, czyli 160.000zł tj. budowa garażu strażackiego 

dla OSP Białotarsk. Też Pan Przewodniczący sam przyzna, też miała wiele trudności do realizacji 

wynikającej nie z naszej nieudolności tylko po prostu z aury, ze specyficznego roku. To błoto, które 

Pan przytoczył w interpelacjach ono nie musi być tylko w październiku, bo ono również dobrze 

pokazało, że ono było w marcu, było na początku kwietnia, także to niekoniecznie miesiące 

decydują, wiem, że na pewno jest bardziej październik, listopad bardziej ryzykownie, ale teraz ta 

aura jest tak zmienna, że potrafi dokuczyć nawet w marcu, czy kwietniu. Tak jak przykład tego 

roku, gdzie my już w tej chwili na bieżące utrzymanie dróg wydaliśmy, właśnie ratując te tragiczne 

sytuacje po marcowe, bardzo duże pieniądze na ten cel, stąd można by było ewentualnie tam bliżej 

jesieni byłoby wtedy bardziej zasadne. Stąd dzisiaj też będzie prośba przesunięcia na ten cel 

środków. Duże zadanie, które zrealizowaliśmy tj. termomodernizacja czterech budynków szkół, 

potężne pieniądze, około 70% dofinansowania na ten cel. Efekt już widzimy bardzo zadowalający, 

oszczędności będą i w zakresie zużycia energii i zużycia oleju opałowego do ogrzewania.  

(Radna Marzena Staniszewska wyszła z sali posiedzenia)  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w sumie pięć szkół zostało poddane termomodernizacji, efekt 

będzie na pewno bardzo zadowalający, to widać już po Białotarsku, gdzie pełen sezon grzewczy 

został już zrealizowany, gdzie wcześniej na sezon grzewczy trzeba było dokonać 5 tankowań, w 

tym sezonie były 3 tankowania i jeszcze został zapas. Także efekty tych termomodernizacji są już 

widoczne i przynoszą skutki finansowe. Tak jak wspomniałem rok był bardzo trudny, ale dzięki 

determinacji wszystkich pracowników, wszystkich kierowników referatów udało nam się te 

inwestycje zrealizować, w jak największym zakresie. Rok 2018 też przyjęliśmy bardzo ambitnie, 

tak jak już Pani Skarbnik wspomniała, zakładamy jeszcze wyższy poziom inwestycji. Inwestycje 

drogowe, jak wspomniałem wcześniej, są przygotowane, zgłoszenia są wszystkie poczynione. 

Robimy wszystko, żeby jak najszybciej postępowanie przetargowe ogłosić, rozstrzygnąć i 

przystąpić do realizacji.  

(Radna Marzena Staniszewska wróciła na salę posiedzenia) 

Radna Ewa Michalska: myśmy to sprawozdanie finansowe dyskutowaliśmy na wszystkich 

komisjach, bo to co Pani Skarbnik powiedziała, jestem Przewodniczącą Komisji Oświaty, Spraw 

Mieszkaniowych, to jest duża ilość budżetu, która idzie na ten cel, szczegółowo omawialiśmy. Na 

pewno, to jest to, żeby mieszkańcy wiedzieli, jak duże kwoty Pani Skarbnik przytaczała, na prawdę  

duże pieniądze, które gmina ponosi, a w tym momencie mogłaby ponosić na inne cele nawet 

inwestycyjne, są to duże środki, myśmy to omawiali na komisach.  

 

- głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 



Uchwała nr 281/XLIII/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 12. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok: 

 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok, 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Mirosław Nowacki odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin, z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017r. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.204.2018 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 maja 2018 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłużonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Dyskusji nie było. 

 

- głosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 

rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2017 rok. Radni do projektu uchwały 

uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 282/XLIII/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 12. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: gratuluję Panie Wójcie. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie 

absolutorium za rok 2017, to jest nie tylko moja praca, ale to jest praca całego zespołu. Chciałem 

podziękować Panu Zastępcy, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i wszystkim Kierownikom referatów za 

zaangażowanie i to nasza wspólna praca, nasz wspólny cel, do którego dążyliśmy i go osiągnęliśmy. 

Bardzo serdecznie dziękuję. Deklaruje, że w roku 2018 dołożę wszelkich starań razem z zespołem, 

że będzie podobny, albo lepszy. 

 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska i Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski wręczyli kwiaty Panu Wójtowi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski ogłosił 5-minutową 

przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski wznowił obrady po 5-

minutowej przerwie. 

 



(Radny Marek Balcerzak nie wrócił po przerwie na salę obrad). 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2017. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 283/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały nr 253/XXXIX/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 284/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały nr 254/XXXIX/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 285/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części wsi Klusek, gmina Gostynin. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: została opracowana koncepcja zagospodarowania przestrzennego dla 

m. Klusek, która była konsultowana z mieszkańcami, spotkała się z licznymi uwagami z racji tego, 

że część terenów na chwilę obecną nie mogłaby być przeznaczona na cele budowlane. 

Uwzględniliśmy te sugestie mieszkańców, plan został zawężony i obejmuje praktycznie te tereny 

wzdłuż tej drogi gminnej i powiatowej. Tu też swój udział miał fakt, że mówiła się o nowym 

kodeksie urbanistycznym, który przewidywał, że w przypadku, jeżeli działka obok nie jest 

zamieszkała, będzie skutkowało to tym, że nie będzie można się budować. Więc to jest ukłon w 

stronę mieszkańców. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 286/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Statutu Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w ślad za nadaniem Szkole Podstawowej w Zwoleniu imienia 

„Powstańców Styczniowych”, ten praktycznie zapis się tylko zmienia. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 287/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: ustalenia kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, a także liczby punktów możliwych 

do uzyskania za poszczególne kryteria przy rekrutacji do punktów przedszkolnych, oddziałów 

przedszkolnych i klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gostynin. 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 288/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały nr 305/XXXVIII/2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie przyjęcia 

„Regulaminu Stypendium Gminy Gostynin dla najzdolniejszych uczniów”. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak naprawdę zmiana dotyczy tylko kilku słów, klas IV-VIII, 

szkół klas ponadgimnazjalnych i szkół ponadpodstawowych z racji reformy oświaty, zmieniły się 

nazwy szkół i stąd tylko taka zmiana. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 289/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały Nr 204/XXXIV/2017 Rady Gminy Gostynin z dnia 31 sierpnia 2017r. 

w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej nr 5 w Białotarsku Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Gostyninie z/s w Solcu. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: zmianie ulega tylko termin likwidacji. Likwidacja była określona 

na 30 kwietnia, w poprzedniej uchwale, a po prostu wydłużamy ten termin do 31 sierpnia. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 290/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: sprzedaży w drodze przetargu ograniczonego gruntów rolnych stanowiących działkę nr 

86 o pow. 0,72 ha we wsi Gaśno gm. Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak jak stanowi treść projektu uchwały, że przetarg ograniczony, 

polega to na tym, że jest skierowany do rolników. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 291/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 18-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów komunalnych stanowiących część 

działki nr 113 o pow. 15m2 we wsi Lucień gm. Gostynin. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: to jest działka m. Lucień o pow. 15m2, dzierżawiona od 7 lat przez 

Panią Agnieszkę Wasielewską, na której prowadzi ona działalność handlową w zakresie sprzedaży 

sztucznych kwiatów. Zwróciła się do gminy  z prośbą o przedłużenie tej dzierżawy na kolejne 3 

lata. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 292/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 19-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wykupu gruntów stanowiących działkę nr 74/4 o pow. 0,1000 ha położonej na terenie 

wsi Solec gm. Gostynin z przeznaczeniem na parking przy szkole podstawowej w Solcu gm. 

Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest to działka, która przylega bezpośrednio do działki, na której 

zlokalizowana jest szkoła w Solcu, widzimy tam niezbędną potrzebę, żeby tam wreszcie urządzić 

jakiś parking, żeby te pojazdy rodziców, którzy odwożą dzieci i odbierają dzieci, autobus również, 

który dowozi dzieci, żeby nie parkowały w bezpośrednim sąsiedztwie przy drodze powiatowej, 



żeby nie stwarzały zagrożenia, a pozyskanie tej działki i urządzenie tam parkingu naprawdę 

rozwiąże problemy niebezpieczeństwa na skrzyżowaniu w Solcu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 293/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 20-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie własności nieruchomości. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: wystąpiliśmy do Starostwa, bo właścicielem tej działki jest Starostwo 

Powiatowe w Gostyninie. Jest to działka znajdująca się wzdłuż drogi gminnej w kierunku Pana 

Sikorskiego i wzdłuż drogi w kierunku Białe Źródła, z takim pytaniem, prośbą i odpowiedź była 

pozytywna, że Starostwo Powiatowe jest gotowe nieodpłatnie tą działkę przekazać dla Gminy 

Gostynin na poszerzenie drogi.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 294/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 21-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały nr 275/XLI/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 9 marca 2018 r. w 

sprawie podziału Gminy Gostynin na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ta uchwała i kolejna uchwała o obwodach głosowania były one 

podejmowane w marcu, wkradł się tam błąd w zapisach, chodzi o nazwę miejscowości, tam jest 

zapis Mysłownia, a powinno być Mysłownia Nowa, to jest naprawienie tego błędu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 295/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 22-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały nr 280/XLII/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 6 kwietnia 2018 r. w 

sprawie podziału Gminy Gostynin na obwody głosowania. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 296/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 23-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 roku w sprawie poboru w 

formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz powołania 

inkasentów. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tj. w związku z wyborem nowej Pani Sołtys w Zaborowie Starym, 

Pani Andrzejczak, w związku ze śmiercią poprzedniego Sołtysa. To jest sprawa porządkowa, żeby 

nowa Pani Sołtys mogła dokonać zbierania podatków i opłat. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 297/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 24-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: dopłaty do ceny 1m3 odprowadzanych ścieków. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w tej sprawie Rada podejmowała uchwałę w 

listopadzie 2017r. zatwierdzając stawki opłat za wodę i za ścieki, jednocześnie ustalając wysokość 

dopłaty do m3 ścieków. W związku z nowelizacją ustawy Prawo wodne, gdzie już od tego momentu 

Rada nie zatwierdza stawek opłat za wodę i za ścieki, zatwierdza je Spółka Państwowej Gospodarki 



Wodnej, Wody Polskie, taka procedura została uruchomiona, Pan Prezes w odpowiednim czasie i 

terminie, terminowo złożył wniosek do Wód Polskich, wniosek o zatwierdzenie. Już wiemy, że 

mamy stawki zatwierdzone, czekamy tylko na publikacje. Prawdopodobnie te stawki będą 

obowiązywały od 11 czerwca br. W związku z tym, że ta uchwała z listopada stała się jak gdyby 

bezprzedmiotowa, w związku z tym chcemy podtrzymać tą dopłatę na tym samym poziomie, co 

ustalaliśmy w listopadzie. Takie środki też są zabezpieczone w budżecie roku 2018 w tej wysokości 

1,79zł i wymagało to podjęcia odrębnej uchwały. Dla Państwa Sołtysów, dla gości tylko podam, że 

od tego 11 czerwca br. stawka za wodę będzie wynosiła 3,07zł, po 12 miesiącach od tego będzie 

wynosiła 3,11zł i po kolejnych 12 miesiącach będzie wynosiła 3,13zł. Ścieki pozostają na tym 

samym poziomie jak dotychczas czyli 7,55zł netto, tj. 8,15zł, czyli do tej kwoty proponujemy.., tzn. 

w ramach tej kwoty proponujemy ustanowić tą dopłatę w wysokości 1,79zł  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 298/XLIII/2018 została przyjęta 9 głosami za i 2 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 25-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, wczoraj podczas opiniowania tej uchwały 

złożyłem autopoprawkę do treści tej uchwały i również dzisiaj chciałbym Państwu złożyć 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: żeby było do czego 

złożyć najpierw trzeba odczytać. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: opiniowana była z autopoprawkami, dlatego chciałem na początek, 

żeby było wiadomo nad czym będziemy dyskutować.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale ja mam inny projekt, 

czyli na ten moment ja chcę Państwu tylko powiedzieć, że jest to uchwała zmieniająca uchwałę 

budżetową Gminy Gostynin na rok 2018. I teraz proszę Panie Wójcie o zabranie głosu. 

Wójty Gminy Edmund Zieliński: chciałem złożyć autopoprawkę, w zał. nr 4 do uchwały pn. 

„Wydatki na zadania inwestycyjne na 2018 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej”, są to tylko zmiany źródeł finansowania, w poz. 23, gdzie wprowadzamy 

„Przebudowę drogi gminnej w m. Helenów” w wysokości 75tys. zł, zmieniamy strukturę 

finansowania tej inwestycji, a mianowicie w dochodach własnych jst 20tys. zł, natomiast w 

kredytach i pożyczkach 55tys. zł. Całość zadania nie zmienia się. W poz. nr 30, gdzie 

wprowadzamy również nowe zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej w m. Lucień”, za kwotę 

125tys. zł, też proponuję zmienić tylko strukturę finansowania, z dochodów własnych 20tys. zł i z 

kredytów, pożyczek 105tys. zł. Następnie w poz. nr 69 pn. „Zakupi i wyposażenie używanego 

lekkiego samochodu strażackiego dla OSP w Kazimierzowie”, proponuję zwiększenie kwoty 

zadania do kwoty 55tys. zł, ze strukturą 30tys. zł z dochodów własnych i 25tys. zł z kredytów i 

pożyczek. W ślad za tymi zmianami w poz. nr 3 pn. „Przebudowa i rozbudowa SUW w m. Lucień”, 

gdzie proponowaliśmy 800tys. zł, łączne nakłady finansowe całkowicie z kredytów i pożyczek, 

zmniejszyć to do kwoty 635tys. zł, całość zadania, z kredytów i pożyczek 635tys. zł. W ślad za tymi 

zmianami, które dotyczyły m.in. poz. nr 3 zdjęcie 200tys. zł z dochodów własnych jst, 

przeznaczyliśmy kwotę 40tys. zł na te dwie drogi, a pozostałe 160tys. zł proponuję zwiększyć 

wydatki w dziale 600 rozdział 60016 na bieżące utrzymanie dróg. A pozostałe zmiany ewentualnie 

Pani Skarbnik zreferuje. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Wójcie, czy Pan 

Radnych traktuje poważnie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: bardzo poważnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: miał Pan dwa miesiące 

na przygotowanie projektu uchwały budżetowej i te zmiany nie dotyczą niczego nowego. Bo ja bym 

to zrozumiał, ale teraz to ja Pana nie rozumiem. 



Wójt Gminy Edmund Zieliński: dwa miesiące temu uzgadnialiśmy, że na bieżące utrzymanie 

mieliśmy… 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale miał Pan i teraz na 

ostatni dzień przed głosowanie wprowadza Pan takie autopoprawki? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: bo widzę je jako zasadne. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja je też widzę jako 

zasadne, tylko nie można burzyć dokumentu, który został stworzony tydzień temu. Bo już trochę 

mnie poirytowało to. Wiem, że to jest zasadne tylko nie w ten sposób. Mając tyle czasu. To jest mój 

głos w dyskusji. 

Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie skoro jesteśmy tutaj przy drogach na 2018 rok, przesunięcie 

na gruzowanie dróg, chciałem zapytać się, czy jakieś pieniążki od Marszałka dostaliśmy i czy 

składaliśmy jakiś wniosek? Bo z tego co wiem ościenne gminy dostały. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale to jest jak gdyby inny 

temat. Proszę o zabieranie głosu. I proszę nas traktować poważnie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 299/XLIII/2018 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 26-go. 

Wyrażenie stanowiska w sprawie przystąpienia Gminy Mała Wieś do Związku Gmin Regionu 

Płockiego. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 

otrzymaliście to w korespondencji, jest to taki dość enigmatyczne, troszeczkę, po prostu poproszę 

Pana Mecenasa o delikatne wsparcie, ponieważ tutaj z tego dokumentu to wynika, tłustym drukiem, 

ze mamy potwierdzić brak sprzeciwu, czyli jak gdyby nie wniesienia sprzeciwu. I taki jest sens tego 

wystąpienia i tak musimy to po prostu w formie głosowania przeprowadzić. 

Mecenas Konrad Wypych: formalnie jakby Rada chciała wyrazić sprzeciw, to zgodnie z ustawa 

powinna podjąć uchwałę o sprzeciwie, jeśli się nie sprzeciwia, to formalnie żadnej uchwały nie 

musiałaby przegłosowywać. Tutaj Związek domaga się nawet więcej niż przepis Radę obliguje. 

Natomiast uważa, że nie ma nic złego w formie stanowiska, wyrażenie opinii na ten temat, żeby 

Związek miał pewność, że Gmina Gostynin nie wyraża sprzeciwu.   

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli ja już postawię 

wniosek „Kto jest za potwierdzeniem braku sprzeciwu”, proszę o podniesienie ręki? 

Radni brak sprzeciwu wyrazili 11 głosami za.  

 

Do punktu 27-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

Radna Ewa Michalska: komisja wniosków nie wypracowała, ale to jest z poprzedniej sesji jak 

gdyby, informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej z/s w Solcu o realizacji zadań 

statusowych w minionym roku, komisja przyjęła do wiadomości. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

 



Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 28-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: na wszystkie interpelacje i zapytania odpowiemy na piśmie. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: po części te zapytania dotyczą Zakładu Komunalnego, nie chciałbym 

udzielać informacji pisemnej, kiedy można wyjaśnić to dzisiaj, Pani Staniszewska, na temat 

funduszu sołeckiego i równania Białego? Jest to wykonane. Było wykonane i myślę, że ta 

interpelacja nie była potrzebna.  

I Pan Kieplin, jeżeli chodzi o niezrobienie równania na Klusku, to równanie w tej chwili się kończy, 

żeśmy wczoraj zaczęli, bo akurat tak z organizacji wychodziło i dzisiaj kończymy, być może to się 

skończyło. Nie chciałbym zbytnich uwag słyszeć pod kontem swojej organizacji, bo wybaczcie 

Państwo, ale może jestem od niektórych z Was lepszy. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Prezesie wszystko 

się zgadza, tylko nie odnośmy się personalnie, bo to burzy porządek.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: mój spokój też burzy. 

Radny Zygmunt Kieplin: na temat Kluska, bo to na początku maja jeden Pan mnie zaatakował, 

czemu po zimie nie są poprawione drogi? Ja nie zgłaszałem przedtem, mówię coś się zrobi. 

Dzwoniąc do Solca, Pani mi odpowiedziała, że do 15 maja będzie robiony Antoninów, Białe i 

zrobiony zostanie Klusek. Ja nic nie mówiłem, dzisiaj rano przed sesją była Pani Sołtys, to może 

potwierdzić Pani Bożena Durma, bo to przy niej było i mówi, że do tej pory drogi nie zostały 

wyrównane. To jak ja miałem postąpić inaczej?  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli chodzi o podejmowanie jakiś decyzji u nas odnośnie terminów, 

nie jesteśmy tego w stanie zrobić, czego przyczyną m. in. jest, bo Pan jako Przewodniczący Komisji 

Finansów, zna finanse i powinien wiedzieć, ma Pan roszczenia, jak jest zgłoszenie, to jest 

zobowiązanie. My mamy w tej chwili zapas jeżeli chodzi o realizacje zobowiązań gminy w 

stosunku do nas, ja praktycznie powinienem ograniczyć wykonywanie tych zadań.  

(Radna Marzena Staniszewska wyszła z sali posiedzenia). 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Pan teraz podjął następny 

punkt, o którym możemy zacząć rozmawiać. 

Radny Zygmunt Kieplin: ale ja nie ma pretensji o to, czy o to, tylko jak było mi powiedziane, że jak 

będzie Antoninów, Białe robione, to przy tym zostanie zrobiony Klusek. Białe, Antoninów zostały 

zrobione, a Klusek nie został zrobiony. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Białe, Antoninów zostały zrobione wtorek, środa i w czwartek zaczęty 

był Klusek i dzisiaj dokończony. 

Radny Zygmunt Kieplin: to ja nie wiem, Sołtys na Klusku mówi, że droga nie została zrobiona.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dobrze Szanowni 

Państwo. Panie Wójcie, a jak jest z tym płatnościami? Padnie nam ten ZK, czy nie padnie, bo tak tu 

słychać?  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: no moi zdaniem nie padnie. Ja tylko chciałem celem uzupełnienia, 

sprawozdanie z zaawansowania inwestycji było gotowe, nie wydałem bezpośredniego polecenia na 

wysłanie tego. To moja wina, że nie wydałem polecenia, bo ono jest przygotowane i dzisiaj je 

otrzymacie. Wszystkie inwestycje w jakim stanie są zaawansowane. Było też pytanie o te dotacje do 

dróg powiatowych, co do Huty Nowej wiemy, że jest zrealizowane, Choinek jest w trakcie 

realizacji, bo już się roboty rozpoczęły, natomiast na pozostałych, m. in. ten chodnik, dokładnie 

dzisiaj rozpoznanie zrobimy i poinformujemy. 

(Radna Marzena Staniszewska wróciła na salę posiedzenia) 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: żeby te informacje jakieś 

były Panie Wójcie, bo to jest naprawdę mało czasu, to nie chodzi o to, żeby tu się jakoś czepiać, 

tylko jeżeli będziemy się razem pytać, wspierać i Panu łatwiej będzie i od pracowników uzyskać, bo 



Radni chcą wiedzieć, żeby ten łańcuszek po prostu był. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja też tylko dodam, że na pewno ZK tutaj nie padnie, miałam okazje 

ostatnio uczestniczyć tutaj w Naradach Nadzorczych podsumowujących rok funkcjonowania, jest 

na plusie, absolutorium dla Prezesa Rada, również tutaj udziałowiec 100% Pan Wójt udzielił. Także 

myślę, że Spółka ma się dobrze. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: a Pan Prezes mówi, że 

ma paść? Oczywiście trochę dygresji zawsze jest potrzebne od głównego tematu. Myślę, że 

wszystko zostało wyjaśnione. 

Radna Ewa Michalska: przepraszam, ale ja też zadawałam interpelacje. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odpowiedzieliśmy, że udzielimy odpowiedzi na piśmie.  

Radna Ewa Michalska: ale nie można dzisiaj tego zrobić, tylko czekać na pismo? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odpowiemy na piśmie. 

Radna Ewa Michalska: ale my nie potrzebujemy się przerzucać pismami. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeszcze odnośnie koszenia traw. Z koszeniem traw jest tak, że 

rozpoczęliśmy sezon i pierwszego dnia kosiarka bijakowa się popsuła, natomiast my mamy drugą 

kosiarkę rotacyjną i tam, gdzie była zgoda żeby wjechać, zaczęliśmy od Jastrzębi i robimy to trzeci 

dzień. Dzisiaj też robią Baby Dolne, właśnie tam, Polesie, ale rotacyjną. Niektórzy, jest jak Pani 

Baraniak nie chciała, jest Pan Stanisław, a poza tym jeszcze dwóch Sołtysów Lewandowski z 

Gaśnego i Gorzewo oni powiedzieli, że czekają na kosiarkę bijakową. Która będzie niedługo 

naprawiona. A tam gdzie można wjeżdżamy rotacyjną. To jest inna jakość koszenia, ale nie 

wszędzie jest potrzebna bijakowa. 

Radna Marzena Staniszewska: tylko Panie Prezesie, jedna dygresja, właśnie z tym przerzucaniem, 

jak będzie to niech przejedzie wszędzie. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ale przerzucanie, to nie jest tylko moja decyzja, to są uwarunkowania 

jakieś poza zakładem, gdzie zachodzi konieczność zrobienia drogi w innym regionie, bo akurat jest 

taka potrzeba. Ja najlepiej siedziałbym w jednym miejscu i przemieszczał się wzdłuż wsi, ale 

niestety życie, jest życiem. 

Radny Zygmunt Kieplin: i tak później wraca sprzęt na bazę i tak wraca. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: walce nie wraca. 

 

Do punktu 29-go. 

Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji.  

Protokoły z obrad XLI i XLII Sesji Rady Gminy zostały przyjęte 11 głosami za. 

 

Do punktu 30-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja tylko zasygnalizuje, że 

było pismo Pana Dariusza Szymańskiego, które stanowi załącznik do protokołu. To było też 

przedmiotem komisji.  

Odczytał pismo powiatu legionowskiego, które stanowi załącznik do protokołu. Pan Wójt wie, o co 

chodzi. 

Odczytał pismo Klubu Sportowego Błyskawica, które stanowi załącznik do protokołu.  

Odczytał Pismo Pana Walczaka Krzysztofa, które stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odnośnie nadaniu boisku imienia Stefana Zbiega, to może 

poprosiłbym Państwa o opinię przynajmniej, bo przygotujemy projekt uchwały nie ma problemu na 

czerwcową sesję, tylko ja chciałbym już poznać Państwa zdanie w tym zakresie. 

Radna Ewa Michalska: jeśli ja mogę, Komisja Oświaty, myślę, że jeżeli władze Klubu uważają i 

widzą tutaj w tym Panu już śp. widzą, żeby nadać jemu te honory i dać to imię, taka pamiątka, która 

zostaje po śmierci po danym człowieku, to myślę, że tutaj, jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

myślę, że przychylamy się do tego. Decyzja Klubu, więc myślę, że nie będzie to z naszej strony 

jakimś dużym kosztem finansowym. Myślę, że sprawa taka prestiżowa, a jednocześnie 

upamiętniająca tego Pana. Poznaliśmy go za życia, prawda, więc wiemy jakim był człowiekiem. 



Myślę, że to jest pozytywnie, można się przychylić do tego.  

Radny Zygmunt Kieplin: on był bardzo zaangażowany, to było jego życie po prostu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja bardzo dziękuję za te 

głosy, oczywiście, nie będziemy tego głosować, ale generalnie przychylnie patrzymy na.. 

Wójt Miny Edmund Zieliński: oczywiście ze strony Urzędu, jest też przychylna zgoda. I 

przygotujemy taki stosowny projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: i jeszcze Pani Maria 

Cessak, która jest obecna na dzisiejszym posiedzeniu, prosiła o głos. W tym momencie udzielam 

Pani głosu, tylko chciałbym, żeby Pani swoją wypowiedź zaczęła od sprawy, w jakiej Pani przyszła, 

czego dotyczy i jak gdyby potem skomentowała tą sprawę, żeby.., generalnie jak rozmawialiśmy, 

żeby Pani nie mówiła o historii współpracy z Urzędem, czy z GOPS-em, tylko w jakiej sprawie 

Pani konkretnie przyszła.   

Pani Maria Cessak: dziękuję, za umożliwienie zabrania głosu. Moja sprawa dotyczy pracy Pani 

Kierownik GOPS-u, przyznanych świadczeń z ubiegłego roku, w miesiącu wrześniu, gdzie na 

podstawie decyzji wydanych z 12 lipca i 8 września. Decyzje dotyczyły przyznanego zasiłku 

celowego bezzwrotnego na zakup leków, dopłata do ortezy, częściowe dofinansowanie dojazdu na 

rehabilitację, opał w kwocie 500zł. Następne otrzymałam zasiłek okresowy na trzy miesiące w 

kwocie 317zł. I jeszcze zasiłek z Urzędu w formie świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w kwocie 400zł. I tu odnoszę się szczegółowo do miesiąca września. Decyzja 

zapadła z wniosku 4 sierpnia, decyzję otrzymałam 8 września, 12 września już zostały zrealizowane 

poszczególne świadczenia. Ja przebywałam bez środków do życia, w ogóle nie miałam żadnego 

świadczenia do chwili podjęcia tych świadczeń. 21 września otrzymałam decyzję z ZUS-u renty 

rodzinnej po zmarłym mężu, otrzymałam dopiero 8 października w 2017r. 25 października 

odwołałam się od danej decyzji do Sądu, ponieważ się z daną decyzją nie zgadzałam. W tym czasie 

byłam zarejestrowana w Urzędzie Pracy do 20 grudnia, Urząd Pracy nie informując mnie, 20 

grudnia mnie wyrejestrował według własnego uznania, nie informując mnie o tym. 10 stycznia Pani 

Kierownik wszczęła.., otrzymałam zawiadomienie o wszczęciu postępowania administracyjnego w 

sprawie właśnie tej decyzji z 4 sierpnia, z wniosku 4 sierpnia, otrzymane 8 września, a zrealizowane 

12 września o zwrot nienależnie pobranych świadczeń. Skoro ja nie miałam żadnych dochodów i 

zgodnie z prawem pobrałam te świadczenie. Pani Kierownik właśnie wystąpiła teraz z pismem, że 

mam oddać należne świadczenie i to w kwocie 1367zł, że niezgodnie z prawem pobrałam dane 

świadczenie. I nie zgadzam się z tym. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: rozumiem, że ma Pani 

wątpliwości co do zwrotu tych należności? I to jest Pani sprawa, tak?  

Pani Maria Cessak: tak, za miesiąc wrzesień, że według mnie, nie posiadałam dochodu, niezgodnie 

z prawem Pani Kierownik.., jeszcze zostało wszczęte, na Komendzie Policji, Pani Kierownik 

zawiadomienie, pomawianie.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: procedura pewnie jakaś 

się toczy, ale pewnie.. 

Pani Maria Cessak: Panie Przewodniczący, toczy się, ponieważ ja napisałam też do Kolegium 

Samorządowego do Płocka i otrzymałam odpowiedź postanowienia, że nie umożliwia właśnie 

dostępu tego zażalenia. Nie podlega zażaleniu moje pismo. Rozmawiałam z Panem Wójtem, 

rozmawiałam z Panią Kierownik, z pracownikiem socjalnym z Panią Muszyńską i jest dana sprawa 

Panu Wójtowi jest znana. Jeszcze nawet w ubiegłym tygodniu też byłam u Pana Wójta, ponieważ 

Kolegium Samorządowe, według tutaj moich pism, to są, nie zgadzam się z decyzjami, które tutaj 

zostały po przeprawiane, w ogóle, no nie zgadzam się, po prostu z tą sprawą i według mnie zgodnie 

z prawem pobrałam należne świadczenie.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: proszę Panią, nie 

rozstrzygniemy tego tutaj, oczywiście w protokole głos Pani zostanie zapisany. I myślę, że zostanie 

to rozpatrzone, to Pani wystąpienie przez Pana Wójta, przez służby, które są podległe, jak gdyby 

Panu Wójtowi i odpowiedź do Pani dotrze. Chyba, że Pani Kierownik ma jakąś informację bieżącą? 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: w szczególe nie mogę udzielić informacji, natomiast Pani 



Marii mogę tylko wyjaśnić obowiązujące przepisy z ustawy o pomocy społecznej. Mogę tylko 

powiedzieć, że Pani Maria się odwołała do decyzji uznających zwrot nienależnie pobranych 

świadczeń. Samorządowe Kolegium w Płocku utrzymało wszystkie nasze decyzje w mocy. A co do 

wyliczenia dochodu zgodnie z ustawą o pomocy społecznej u nas liczy się miesiąc otrzymania 

świadczenia, a nie wypłaconego świadczenia, w którym miesiącu zostało wypłacone. Pani Maria 

tutaj podnosi, że dostała decyzję 23 września, a my już liczymy tutaj już jako dochód wrześniowy, 

pomimo, że świadczenie zostało wypłacone w późniejszym terminie. 

Pani Maria Cessak: przepraszam, 21 września przyznałam.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Kierownik i Pani 

Cessak, daty Radnym nic nie mówią i nie powiedzą.  

Pani Maria Cessak: ja mam dokumenty i ja zostawię. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: tak, ale to musi być 

rozstrzygnięte na linii Urząd-Pani. I ten głos, to był oczywiście głos.. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: SKO utrzymało w mocy nasze decyzje, nie zakwestionowało 

żadnego terminu żądanych świadczeń. 

Pani Maria Cessak: Panie Przewodniczący nie zgadzam się, ponieważ decyzja został zatwierdzona 

21 września, a otrzymałam 8 października, a ja tutaj z wniosku 4 sierpnia był rozpatrzony wniosek, 

decyzję już otrzymałam z GOPS-u 8, a 12 już zostały zrealizowane świadczenia. A 21 września 

dopiero decyzja zapadła, a 8 października otrzymałam, więc zgodnie z prawem chyba pobrałam. Za 

co miałam żyć? I jeszcze jedna sprawa, w czerwcu były takie żywnościowe paczki, ja nie 

otrzymałam i były naprawdę takie wartościowe, to ja zostałam powiadomiona, pojechałam, to 

otrzymałam zepsuty ser, konserwy popsute, co zostały ze stycznia jeszcze, a w czerwcu były takie 

naprawdę.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: proszę Panią, 

umówiliśmy się, że Pani przyszła w konkretnej sprawie. 

Pani Maria Cessak: w konkretnej sprawie, to ma związek.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: i tą konkretną sprawę 

Pani nam przedstawiła i Rada przyjmuje do wiadomości tą konkretną sprawę. A sprawa artykułów, 

czy one były zepsute, czy nie zepsute, no to naprawdę my się takimi sprawami nie będziemy 

zajmować. 

Pani Maria Cessak: Panie Przewodniczący, to gdzie artykuły poszły żywnościowe, co i olej był i 

mleko i konserwy, takie, co od osoby, której usłyszałam odpowiedź, że nawet zawieziono jej do 

domu. A ja dostałam takie rzeczy? I jeszcze jedna sprawa, według mnie to Pani Kierownik tu 

przekroczyła uprawnienia, ponieważ ani żadnej decyzji do mnie nie przesłała, nie poinformowała, 

że niezgodnie z prawem pobrałam jakieś świadczenia, tylko wystąpiła o wszczęcie postępowania 

administracyjnego. Ja z ZUS-u otrzymuję pisemko, że z renty mam potrącone 705zł w lutym i w 

marcu przed Wielkanocą ponad 500zł i zostaje mi nie wiadomo na jakie życie. I jakaś była 

podstawa skoro na Policję Pani Kierownik zgłosiła pomówienia o przestępstwie, że wyłudziłam 

pieniądze od 1 września, do 31 grudnia w kwocie 3200zł, z czego wynika, żadnej decyzji nie 

otrzymałam. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: proszę Panią, my tutaj 

jako Rada Gminy przyjmujemy Pani wystąpienie. Kierujemy sprawę do Urzędu. I Panie Wójcie 

oczekujemy jakiejś informacji przynajmniej na Komisję. 

Pani Maria Cessak: na wszystko posiadam dokumenty i dowody i ja to pozostawię, bo kserokopię 

sobie zrobiłam i pozostawię to wszystko. I Pan Wójt, ja rozmawiałam z Panem Wójtem, chciałam z 

Panią Kierownik się dogadać, jeżeli niezgodnie z prawem pobrałam, proszę, mówię na raty, mi 

przed świętami zostawiono 600zł na życie, na opłaty, na życie, nie wiadomo na co. O pomstę do 

nieba woła, Panie Przewodniczący, zamiast mi pomóc, to mi GOPS zabiera?  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuje Pani bardzo, my 

już ogląd sprawy z Pani wystąpienia znamy. 

Pani Maria Cessak: mam nadzieję, że będzie pozytywnie. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo oczywiście Pani Cessak była u mnie w 



ubiegłym tygodniu z tym tematem. Ja zapoznałem się z tymi materiałami, które mi Pani 

dostarczyła. Ostatecznie jest Samorządowe Kolegium Odwoławcze utrzymało decyzję Pani 

Kierownik w mocy z dużym uzasadnieniem, więc w tej sytuacji ja nie czuję się wydać polecenie 

Pani Kierownik cofnięcia, absolutnie w żadnym wypadku. Została Pani Cessak pouczona w tej 

decyzji Samorządowego Kolegium Odwoławczego, ze przysługuje skarga do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Pani Cessak z tego nie chce skorzystać. Więc podpowiedziałem, niech Pani 

złoży podanie do Kierownika GOPS, bądź do mnie, bo możemy wtedy rozmawiać o rozłożeniu na 

raty, o częściowym umorzeniu itd. Ja nie widzę takiego wniosku. 

Pani Maria Cessak: Panie Wójcie jeśli chodzi, ja za ten miesiąc wrzesień nie zapłacę nawet 

złotówki, w obecności tutaj wszystkich Radnych i Sołtysów, bo zgodnie z prawem pobrałam. 

Oczywiście decyzje już prawomocne są ustawione po przeprawianiu decyzji. A tutaj dlaczego 

postanowienie wyszło pierwszej instancji, co zaskarżyłam 25 stycznia, to postanowienie stwierdzi 

niedopuszczalności zażalenia? Dopiero później w GOPS-ie decyzje zostały po przeprawiane, 

przepraszam, bo się zdenerwowałam, i teraz dopiero w maju otrzymałam decyzję, ze w mocy 

Samorządowe Kolegium zatrzymuje moje te… Nie oddam, w obecności mówię, mogę nawet iść 

siedzieć, przepraszam, za.., ja nie mam siły, bo ja już mam do czynienia od 2012 r., jak po śmierci 

męża zostałam skrzywdzona przez pracodawcę. Jako pracownik 8 lat pracowałam w Zwoleniu, 

nawet złotówki nie otrzymałam, żadnego świadczenia, jak odchodziłam z pracy. Jeszcze uległam 

wypadkowi, do dnia dzisiejszego odnośnie uznania wypadku przy pracy, nie zakończono. A 

odnośnie należnych świadczeń wygrałam sprawę.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: proszę Panią, umówmy 

się, to co Pani zaproponowałem na początku, przyszła Pani w konkretnej sprawie, bo historie każdy 

ma z nas i możemy tu opowiadać długo. My przyjmujemy informację od Pani, odnośnie tego 

punktu dotyczącego, to co pani powiedziała na początku. Zostało to zarejestrowane, będzie to w 

protokole. I do Pana Wójta wnosimy jako Radni, żeby się sprawą może jeszcze raz zajął i nas 

poinformował. I na tym myślę, że sprawę powinniśmy zakończyć. I Pani wypowiedź również. 

Dziękuję Pani bardzo. 

Pani Maria Cessak: dziękuję za umożliwienie.   

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja na sam koniec chciałem bardzo serdecznie jeszcze raz ponowić 

zaproszenie na dzisiejszą uroczystość do Leśnego Dworu na godzinę 16.00.  

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ja do Pana Wójta, Panie Wójcie, byłem w 

środę u Pana Wójta, Pan Wójt powiedział, że Przedsiębiorstwo Robót Drogowych nie przystąpiło 

do przetargu. No i dziś w sprawozdaniu Pan Wójt czytał, a z jakiego powodu, chciałbym wiedzieć, 

nie przystąpili do przetargu? Nie ma projektu czasowego organizacji ruchu jeszcze dokumentacji, 

dlatego nie przystąpili do przetargu. Ja byłem w Przedsiębiorstwie Robót Drogowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no to by było źle. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: nie wiem. 

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: no bo jeszcze nie ma tego projektu. I 

dlatego oni nie przystąpili do przetargu. A druga sprawa, to z tymi poboczami, asfalt w tamtym roku 

był 26 października wykonany i trzeba byłoby tam dosypać, bo ten gryz wysycha teraz i się osuwa i 

zaraz asfalt będzie się łamał. W niektórych miejscach to brakuje pobocza. 

Sołtys sołectwa Bielawy Stanisław Komorowski: ja bym chciał poprosić Pana Wójta, w sprawie tej 

naszej mieszkanki, bo naprawdę jest w ciężkiej sytuacji. Żeby Pan pozytywnie to załatwił. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jeszcze odnośnie tego zjazdu, tam jest problem, bo w czasowej 

organizacji na okres realizacji, nam jest trudno wskazać datę w której będzie akurat to realizowane, 

było to w specyfikacji zapisane, zrobimy projekt czasowej organizacji ruchu bez wskazania daty, 

więc dlatego to jest po stronie wykonawcy, bo on zaplanuje sobie robotę w piątek i musi mieć na 

piątek projekt czasowej organizacji. A nie my. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale to trzeba uzgodnić, 

bo tu są jakieś nieścisłości.  

 

 



Do punktu 31-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 12.35 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, 

Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLIII 

Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                 Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 

 

 

 

 

 


